
 59 

 
 

ACTA DEL CONSELL PLENARI 
 
Identificació de la sessió 
 

Núm.: 4 
Data: 8 d’octubre de 2013 
Caràcter: ordinària 
Horari: de 19.10 h a 21.29 h 
Lloc: Consell de Districte d’Horta-Guinardó 
 
Assistents  
 
President del Consell 
Jordi Martí Grau (GMPSC) 
 
Regidora del Consell 
Francina Vila Valls (GMCiU) 
 
Regidors/res adscrits/tes 
 
Consellers i conselleres  
Lluís Bou Dalmau (GMDCiU) 
Jaume Fibla Papaseit (GMDCiU) 
Lina Huélamo Soriano (GMDCiU) 
Roser Nogués Alonso (GMDCiU) 
Gonzalo Puelles García (GMDCiU) 
Ramon Carrión Duran (GMDPSC) 
Joan Ferrús Alborch (GMDPSC) 
Núria Galán Orriols (GMDPSC) 
Cristina Gómez Salmerón (GMDPSC) 
Joan Martínez Vendrell (GMDPSC) 
Raül Ortega Serrano (GMDPSC) 
Daniel Rosillo Molina (GMDPSC) 
Manuel Conde García (GMDPPC) 
Rafael Sánchez Cobo (GMDPPC) 
Carlos Torrubiano Blanco (GMDPPC) 
Felisa Vila San Millán (GMDPPC) 
Antonio Salado Pérez (GMDICV-EUiA) 
Jordi Coronas Martorell (GMDUpB) 
 
Excusa la seva absència  
Anna Mir Acebrón (GMDICV-EUiA) per baixa maternal, tot i que delega el seu vot a 
favor del conseller Antonio Salado Pérez del GMICV-EUiA (en base a allò indicat a 
l’article 17.2.9) de la modificació del Títol II de les normes reguladores de 
funcionament dels districtes, relatiu a l’organització del Districte).  
 
Cap del Departament de Serveis Jurídics-Secretaria 
Núria Munell Casadesús 

Gerent 
Carles Mas Lloveras 
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Desenvolupament de la sessió 

El president felicita, en nom de tots els consellers i membres del Plenari, la consellera 
del Districte del GMICV-EUiA, Anna Mir, pel naixement de la seva filla. 

Tot seguit, informa que la senyora Iolanda Latorre, del GMDCiU, deixarà d’exercir com 
a consellera del Districte d’Horta-Guinardó, tot i que continuarà vinculada a 
l’Ajuntament de Barcelona. Li agraeix la seva participació i la feina feta, i li lliura com a 
obsequi la façana del Districte en nom de tots els consellers i conselleres del Consell 
Plenari del Districte. 

La sala aplaudeix. 

La senyora Iolanda Latorre i Roldán, del GMDICV-EUiA, manifesta que ha estat un 
plaer exercir de consellera municipal durant els darrers sis anys, i que ha après molt 
de tothom i ha fet amistats entre la resta de membres. Afirma que l’àmbit municipal és 
una escola de política i de valors polítics, perquè es fa política mirant als ulls a la gent. 
Diu que si bé això és el més difícil, també és el més valent i el més gratificant. Apunta 
que està segura que la resta de consellers i conselleres continuaran treballant amb 
dedicació per fer de Barcelona una ciutat millor. 

La sala aplaudeix. 

A) Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior 

S’aprova l’acta de la sessió anterior.  

B) Part informativa: 

a) Cartipàs 

1. Donar compte del Decret de l’Alcaldia del 7 d’octubre de 2013, mitjançant el 
qual es nomena membre del Consell Municipal del Districte d’Horta-Guinardó 
la Sra. Roser Nogués Alonso, en substitució de la Sra. Iolanda Latorre Roldán 

El president dóna compte del Decret d’Alcaldia mitjançant el qual es nomena com a 
consellera la senyora Roser Nogués Alonso, del GMDCiU, en substitució de la senyora 
Iolanda Latorre.  

2. Presa de possessió de la Sra. Roser Nogués Alonso com a consellera del 
Districte del Grup Municipal de CiU 

El president manifesta que la consellera dóna compliment als requisits previstos a les 
normes reguladores de funcionament dels districtes per poder accedir al càrrec i, en 
especial, a la presentació de les corresponents declaracions per al registre 
d’interessos i que resta assabentada del règim de prohibicions i incompatibilitats que li 
resulten d’aplicació de conformitat amb l’ordenament jurídic vigent. En concret, 
pregunta a la consellera si l’afecta alguna prohibició o incompatibilitat per a l’exercici 
dels càrrecs públics de conformitat amb allò que s’estableix sobre el particular en 
l’ordenament jurídic vigent.  
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La senyora Roser Nogués Alonso contesta que NO l’afecta cap qüestió 
d’incompatibilitat. 

Anuncia que la consellera ha de prestar jurament o promesa de conformitat amb allò 
que disposa el Reial decret 707/1979, de 5 d’abril, pel qual s’estableix la fórmula del 
jurament en càrrecs i funcions públiques, segons la fórmula següent: «Jureu o 
prometeu, per la vostra consciència i honor, complir fidelment les obligacions del 
càrrec de consellera del Districte d’Horta-Guinardó amb lleialtat al rei i respectar i fer 
respectar la Constitució, l’Estatut d’autonomia de Catalunya i la Carta municipal de 
Barcelona?» 

La senyora Nogués ho promet. 

El president dóna possessió del càrrec a la senyora Nogués. 

La sala aplaudeix. 

3. Canvis de cartipàs dels consellers de govern 

El president anuncia canvis de cartipàs pel que fa a la distribució de responsabilitats, 
que queda de la manera següent: 

El conseller Jaume Fibla i Papaseit, a més a més de l’Àrea de Coneixement, Infància i 
Adolescència, Joventut i Esports, i el barri de Can Baró, assumirà el barri de la Font 
d’en Fargues.  

La consellera Lina Huélamo i Soriano, a més de l’Àrea de Comerç, Mercats i Relacions 
de Proximitat, i els barris d’Horta i la Clota, assumirà l’Àrea de Seguretat.  

La consellera Roser Nogués i Alonso assumirà l’Àrea d’Igualtat d’Oportunitats i 
Qualitat de Vida, i els barris del Guinardó i el Baix Guinardó. 

b) Despatx d’ofici 

c) Comunicació de les resolucions incloses en el despatx d’ofici 

El Consell se n’assabenta. 

d) Informes 

4. De la regidora del Districte sobre l’estat del Districte 

La regidora explica que hi ha molts temes a tractar i que intentarà condensar la 
informació. 

Àrea d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, Manteniment de la Via Pública, Mobilitat 
i Sostenibilitat. 

Destaca la inauguració del parc de les Rieres d’Horta, i recorda que les obres es van 
acabar el passat juliol. Defineix l’acte com «molt ciutadà» i esmenta la presència de 
l’alcalde a l’acte i la del veïnat, al qual agraeix la seva implicació per definir i millorar el 
projecte. També destaca la finalització de les obres d’arranjament de la prolongació del 
carrer Can Travi, i afegeix que es tracta d’un aparcament provisional que respon a una 
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demanda recollida per diversos grups i a la petició dels veïns del Parc de la Vall 
d’Hebron. 

Explica que el mes de juny es van reprendre les obres de l’UA3, i que suposaran un 
canvi molt important al barri del Guinardó. Informa que se n’està fent el seguiment per 
tal que tots els equipaments planificats vegin la llum. Dóna a conèixer que el setembre 
van començar la primera fase de les obres de millora en la reurbanització de la plaça 
Eivissa, que acabarà el novembre, i que el desembre començarà la segona fase. 
Explica que és un projecte molt conegut pel veïnat, sobretot per aquells que van 
participar activament en el provés previ que hi va haver durant el mandat anterior de 
participació, i que ha de suposar que la plaça creixi i es converteixi en un espai de 
trobada més còmode i més adequat per als vianants. 

Remarca també l’obra de la plaça Isop, al barri de la Teixonera, que ja està en marxa i 
que vol potenciar un espai de trobada alhora que ha d’esdevenir una plaça per al 
veïnat de la Teixonera. Afegeix que la licitació de la microactuació a la plaça de la Font 
d’en Fargues està en procés, que el projecte agrada tothom i que a finals d’any ja 
s’haurà acabat l’actuació. 

Pel que fa a altres obres en curs, destaca un arranjament com a aparcament al carrer 
Trueba i al carrer Segur, que informa que es posarà en marxa a finals d’any. De la 
mateixa manera, diu que les petites actuacions urbanístiques que es faran per al 
projecte de la zona popularment coneguda com la zona de Talleres Muñoz, vinculat al 
parc dels Tres turons, també es posaran en marxa i suposaran una millora 
d’equipaments per al veïnat de diferents barris de l’entorn. 

De cara al futur, esmenta obres en procés de licitació, com ara les del carrer Padilla, 
destinades a ser d’estada infantil, i l’adequació de la plaça Margarida Fort i de la cruïlla 
Llobregós-Batet, que començaran en ambdós casos el mes de novembre. 

Quant a la instal·lació d’un ascensor al passeig de la Vall d’Hebron, indica que està en 
procés de licitació i que fa temps que es demanava, i en destaca la importància alhora 
que ressalta que suposarà una millora substancial per superar la ronda i fer la zona 
més accessible.  

Finalment, es refereix també al projecte de recuperació dels interiors d’illa de Sidó i 
Lledoner, un projecte destacat que ha comptat amb la participació del veïnat de Sant 
Genís dels Agudells, per tal de dignificar l’entorn del barri de Sant Genís. 

Àrea de Manteniment, Accessibilitat i Millora. 

En primer lloc, destaca els treballs de condicionament al barri del Carmel, a la plaça 
Mossèn Eduard Piquer, o l’enderroc de l’edifici del carrer Lledoner vinculat a les obres 
del projecte al qual s’ha referit anteriorment, i afegeix que ha de suposar una millora 
substancial de la seguretat i la qualitat de vida d’aquell espai. En aquest sentit, 
assenyala les obres de recuperació i de millora d’accessibilitat de la plaça de Can 
Baró, una demanda reiterada del veïnat, i anuncia que el desembre d’enguany 
s’hauran finalitzat les obres de millora de la plaça. 

En segon lloc, parla del projecte que s’està realitzant per garantir espais segurs, ja que 
l’orografia i la mobilitat del barri provoca que els vianants no tinguin garantida la 
seguretat o fa que puguin tenir certa sensació d’inseguretat. Recorda que el projecte 
pretén reforçar petits elements de la via pública per assegurar-ne l’accessibilitat i 
prioritzar-hi el pas dels vianants. 
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També posa en relleu les millores de diferents equipaments municipals del Districte, i 
en destaca la del casal de barri Pirineu, atesa la demanda constant que n’han fet els 
veïns i les veïnes de Can Baró. Explica que s’hi han fet actuacions d’accessibilitat, 
treballs de refrigeració de la calefacció i reforç de patologies estructurals per començar 
a treballar en la línia de compromís de l’actual govern del Districte. Conclou dient que 
les actuacions han de suposar una millora substancial de la qualitat de vida de les 
persones. 

Finalment, destaca el pla d’enllumenat als carrers, places i parcs del districte. Explica 
que la manca d’aquests equipaments genera sensació d’inseguretat i que, per aquest 
motiu, el govern del Districte considera una prioritat treballar el tema de l’enllumenat. 
Afegeix que ja ho ha fet a diferents carrers, com ara el carrer Porto, la plaça Pastrana, 
la plaça Vall d’Hebron, la cantonada dels carrers Segur i Trueba, el carrer Granja 
Vella, i que continuaran treballant-hi, ja que és una demanda constant del veïnat i, per 
tant, suposa una millora substancial de la vida de les persones. 

Àrea d’Igualtat d’Oportunitats i Qualitat de Vida. 

Quant al projecte «Integració, convivència i diversitat», informa que forma part de 
l’estratègia del Districte de millorar el manteniment de carrers, places i jardins. 
Comenta que el govern del Districte es preocupa per tenir en condicions els molts 
espais verds que hi ha, així com poder donar-los una funció social. Per aquest motiu, 
pensa que el conveni amb la Fundació Trinijove, que treballa amb nois i noies amb 
necessitat de programes especials, en promourà la integració social, ja que els joves 
s’encarregaran del manteniment d’aquests espais que tant han demanat els veïns i 
veïnes. 

Quant al projecte «Troba’t», dins del programa «Nous veïns i veïnes», dirigit a dones 
del districte, precisa que comença l’octubre i que hi ha vint-i-cinc places per donar 
suport a aquestes dones per tal que puguin ser actives en l’àmbit familiar, laboral i 
social. 

Tot seguit, destaca l’ampliació del projecte «Temps per a tu», destinat a les famílies 
que tenen a càrrec persones amb discapacitat, i que permet que les famílies tinguin 
una mica de temps per dedicar-se a si mateixos o a allò que considerin oportú, ja que 
poden deixar els membres amb discapacitat fent activitats oferides pel programa. En 
aquest sentit, especifica que s’han incrementat de manera notable els horaris 
d’aquests serveis i que en dos equipaments del Districte es garanteix que totes les 
setmanes de cada mes hi hagi aquest tipus d’activitats. 

Sobre el programa «Lleure inclusiu», informa que és un programa únic a Barcelona, 
impulsat pel Districte d’Horta-Guinardó, que pretén que hi hagi monitors de suport en 
els diferents equipaments infantils per tal que els nens i nenes més petits que pateixen 
una discapacitat puguin normalitzar la seva vida i el lleure tal com fan la majoria de 
nens i nenes del districte. 

Conclou parlant de la primera jornada de petanca «La ciutat de l’Aigua», un projecte 
impulsat pel centre ocupacional Taller-Escola Sant Camil amb el suport del Districte 
amb motiu del cinquantè aniversari del centre. Apunta que l’objectiu és que, a través 
de la petanca i anualment, les persones amb discapacitat puguin trobar una activitat 
compartida a totes les entitats del districte i que puguin reunir-se i gaudir de l’esport. 
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Àrea de Coneixement, Infància, Adolescència, Joventut i Esports. 

Pel que fa a la convocatòria d’ajuts de menjador per al curs 2013-2014, explica que 
l’Ajuntament de Barcelona ha fet una aportació extraordinària de 8,5 milions d’euros 
per garantir que els fills i filles de les famílies amb necessitat gaudeixin de l’àpat del 
migdia en els diferents centres educatius de la ciutat. Creu que és una aposta 
important de la Casa Gran i del Districte, amb la intenció de garantir que no hi hagi cap 
menor sense poder gaudir d’aquest àpat cada dia i al centre educatiu. En aquest 
sentit, destaca un altre projecte positiu, «Patis Oberts», que diu que consisteix en el fet 
que les escoles obren els seus patis els caps de setmana, els festius i a l’estiu, per tal 
que les famílies i el veïnat de cada districte en gaudeixin. Especifica que el districte 
d’Horta-Guinardó ha gaudit de tres patis d’escola oberts el juny i durant l’estiu, i que la 
iniciativa ha tingut molt bona acollida. 

També posa en relleu un projecte que s’ha realitzat gràcies al conveni entre el 
Districte, d’una banda, i la Fundació Adsis i el centre juvenil Martí Codolar, de l’altra, i 
explica que s’han creat seixanta places noves amb la intenció de donar millor atenció 
als joves i adolescents que necessiten una atenció més personalitzada. Opina que 
aquest projecte mostra la capacitat de poder treballar conjuntament societat civil i 
institucions públiques. 

Destaca la campanya de Vacances d’Estiu 2013, adreçada a persones amb 
discapacitat, i comenta que el Districte d’Horta-Guinardó ha realitzat més de quaranta 
activitats i que diferents entitats han ofert més de sis mil places, alhora que s’ha 
comptat amb un increment del 30% dels ajuts. 

Recorda que ja s’ha obert el període d’inscripció per a les activitats dels equipaments 
destinats a la infància, amb vuit-centes places i nou grups al matí, per tal d’oferir 
activitats a les famílies, així com activitats als casals infantils i les ludoteques del 
districte. 

També informa sobre el projecte «Convivim esportivament i eines per a la 
convivència», i esmenta la incorporació d’un nou esport, el criquet, que es practicarà al 
camp de futbol de la Clota, amb l’objectiu d’arribar a col·lectius que necessiten atenció 
especial per integrar-se i gaudir de les mateixes oportunitats que la resta de gent jove. 
Incideix, així mateix, en l’inici del programa «A l’escola fem esport», que ofereix 
diferents propostes als centres educatius del districte. 

Per acabar, fa saber que en l’equipament del camp de rugbi de la Teixonera, de 
titularitat municipal, s’hi han millorat les grades. Afirma que el rugbi és un esport que 
cada cop té més demanda i que cada cop més equips acudeixen a aquest equipament 
a entrenar i a competir. Per aquest motiu, diu que cal posar al dia les instal·lacions, de 
manera que, a banda de millorar les grades, també estan arranjant els vestidors. 

Àrea de Comerç, Mercats, Seguretat i Relacions de Proximitat. 

Pel que fa a aquesta àrea, esmenta la segona edició del programa de formació de 
Barcelona Activa «Obert al futur», que està adreçat als comerciants de la ciutat, i 
explica que la primera edició va tenir molt bona acollida, de manera que es comença la 
segona perquè els comerciants puguin ampliar les competències i fer front a la situació 
de crisi actual. 

Posa en relleu que hi ha iniciatives positives com la de l’anterior cap de setmana –
Carmel Comerç i Cor d’Horta i Mercat–, que surten al carrer i fan diferents activitats, i 
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recorda que el Districte sempre els dóna suport amb temes d’assessorament, 
infraestructures i promoció. 

Convida a mirar la programació de les sessions de les Aules d’Extensió Universitària, 
que tenen un contingut molt interessant i d’alt nivell ideal per a les persones que tenen 
temps i es volen seguir formant. A més, convida tothom que hi estigui interessat a 
assistir a la cinquena jornada intergeneracional «L’amistat, la xarxa que ens uneix», 
del casal de la gent gran de la Vall d’Hebron, que comptarà amb la presència 
d’estudiants de tercer d’ESO i permetrà veure com interactuen i s’aporten mútuament 
coneixements diverses generacions. També recorda que s’han obert les inscripcions 
als tallers per a la gent gran del districte, i esmenta l’esforç que s’ha fet per oferir preus 
ajustats que permetin que tothom hi pugui accedir per seguir formant-se. 

Finalment, fa referència a les festes majors celebrades des de l’estiu fins ara –a la 
Clota el juliol, a Horta el setembre i a Montbau el setembre i l’octubre–, i recorda que 
són possibles gràcies a l’impuls de diferents entitats, la participació ciutadana i els 
serveis del Districte en matèria d’assessorament, infraestructures i promoció. 

Àrea de Ciutadania, Emprenedoria, Cultura i Promoció del Districte. 

Fa saber que la celebració de la Diada Nacional a Horta-Guinardó es consolida cada 
any, i que cada cop s’hi sumen noves entitats, de manera que s’està convertint en un 
acte de referència.  

Destaca el projecte «Música als parcs», que si bé no surt directament del Districte, sí 
que compta amb la feina realitzada pel Districte perquè hi hagi més concerts en espais 
nous, com ara els jardins de Can Solé o els de Can Brassó, per tal que la resta de 
ciutadania conegui aquests nous espais. 

Convida a participar i assistir a la 13a Mostra de Teatre a Horta-Guinardó, organitzada 
amb el suport del Districte i els grups de teatre i entitats del món teatral d’Horta-
Guinardó, que ofereix diferents possibilitats d’obres de teatre. Així mateix, convida a 
assistir a l’entrega dels Premis d’Horta-Guinardó, el 25 d’octubre, que diu que enguany 
arriben a la 27a edició, per la qual es poden presentar candidatures fins al 14 
d’octubre. 

En l’àmbit de la cultura i els equipaments del Districte, subratlla la importància que es 
dóna a la cultura en els equipaments municipals, com ara el Caminart, del Carmel, o el 
Terrassa’t, del Centre Cívic Casa Groga, iniciatives que pretenen que l’espai públic 
també ho sigui de creació i per mostrar l’art a la ciutadania. També esmenta l’StripArt, 
una iniciativa de referència del Centre Cívic del Guinardó que dóna oportunitats a 
joves artistes per entrar en els circuits comercials. 

Finalment, pel que fa a la promoció del Districte, informa que l’1 de desembre de 2014 
se celebrarà el Cros 3 Turons a Horta-Guinardó, que consistirà en 10 quilòmetres de 
recorregut, amb 1.100 metres de desnivell acumulat i en el qual es podran inscriure 
més de 300 persones. Afegeix que es tracta d’un projecte compartit amb la Unió 
Excursionista de Catalunya, amb el grup del Districte d’Horta-Guinardó, i que el seu 
objectiu és promoure el districte i mostrar-lo com un indret amb equipaments esportius. 
Explica que serà una prova dura i convida a participar-hi aquelles persones que 
estiguin en forma, ja que podran gaudir de molt bones vistes i d’una prova competitiva 
important. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, retreu que després de més dos anys 
de mandat del govern del Districte continuï havent-hi persones afectades que esperen 
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solucions i problemes als Tres Turons, el Carmel, la Teixonera i la Clota. Afegeix que 
quan s’allarguen en el temps problemes d’una zona afectada, hi ha propietaris que 
desatenen les seves propietats, gent que ocupa pisos i enderrocs sense garanties ni 
seguretat, i això afecta la qualitat de vida de la gent de l’entorn. Diu que cal plantejar-
se seriosament les demandes de les persones afectades. 

Quant a la Clota, esmenta quatre famílies que hi viuen en condicions d’inseguretat i 
anuncia que el seu grup farà un prec més tard en el Plenari. Explica que quan van 
visitar aquestes famílies a la riera de Marcel·lí com a representants de l’Ajuntament, 
els va caure la cara de vergonya de veure les condicions en què vivien –problemes de 
salubritat, de permeabilització, d’humitat, etcètera–, i apunta que el fet que sigui un 
nombre reduït de persones fa que la pressió exercida no sigui tan forta. Malgrat tot, 
critica la situació i retreu l’Ajuntament que hagi abandonat aquestes persones 
afectades. Exigeix una actuació ràpida i expressa la seva esperança que la solució es 
resolgui immediatament, tot i que fa mesos que existeix i no s’hi ha posat remei. 

D’altra banda, exposa que els òrgans de participació no poden limitar-se a ser espais 
on l’Ajuntament informa i després s’espera a veure què hi diu la gent. Diu que s’ha 
d’incentivar la participació i canalitzar-la per tal que la gent que aporta idees vegi 
resultats, ja que lamenta que ara aquestes persones no els veuen i que el Districte i 
l’Ajuntament tampoc no se’n beneficien, perquè o bé s’ignoren o se’ls fa molt poc cas. 
Proposa que es faci un replantejament sobre aquesta qüestió pel que queda de 
mandat, ja que en l’anterior mandat hi havia mancances i li sembla que en aquest les 
coses van a pitjor. 

Demana informació sobre el Pla BUITS, i recorda que s’havia anunciat que unes 
entitats ocuparien els espais vacants, tot i que sembla que el pla no tira endavant i que 
ningú en sap res. També vol saber sobre el projecte Portes de Collserola, del qual el 
Districte, malgrat ser un districte de muntanya, no en sap res, tot i que es va anunciar 
com el projecte estrella de l’Ajuntament i del Districte. 

Pel que fa als pressupostos, demana que es tinguin en compte les opinions de tothom 
a l’hora de fixar les inversions del Districte, sobretot perquè el 2014 podria ser un any 
important en el qual es podria entrar en un procés constituent d’un estat, del qual 
Barcelona en seria la capital. Reitera que vol que tothom hi tingui alguna cosa a dir, 
perquè sembla que alguns grups de l’Ajuntament només volen negociar amb ells sols, 
ja que són més representants que la resta de grups. Expressa la seva voluntat de fer 
les coses d’una altra manera i convida el govern del Districte a seure i parlar dels 
pressupostos amb altres grups polítics que estaran encantats de fer-ho. 

Finalment, destaca l’èxit de la cadena humana organitzada per l’Assemblea Nacional 
de Catalunya i destaca la feina d’aquesta entitat, també a Horta-Guinardó, on van 
informar i mobilitzar milers de persones que van acudir a la via catalana de l’11 de 
setembre. Creu que cal reconèixer la gran tasca realitzada per l’Assemblea. 

El senyor Antonio Salado Pérez, del GMDICV-EUiA, opina que segurament el nou curs 
polític que comença estarà marcat pels pressupostos a tot Barcelona i, per tant, també 
al Districte d’Horta-Guinardó. Denuncia que el govern municipal del GMDCiU dóna 
preferència als interessos d’empresaris i sectors benestants en comptes d’atendre les 
necessitats socials de la ciutadania de Barcelona. 

Critica que el govern municipal al·legui manca de finançament per implementar 
polítiques de benestar, però que al mateix temps es gasti milers de milions d’euros 
intentant tirar endavant els jocs d’hivern del 2022, privatitzant els espais públics en 
favor de projectes com la marina de luxe del Port Vell o en promoció de la Fórmula 1 a 
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Montmeló, o bé potenciant el passeig de Gràcia per a les butxaques més adinerades 
mentre s’escatimen inversions als barris que més ho necessiten. Es queixa que el 
govern es resguarda queixant-se que el govern central no paga, però alhora la 
Generalitat de Catalunya deu centenars de milions d’euros a Barcelona, i el govern 
municipal no els reclama. També mostra el seu rebuig a les mesures municipals per 
obtenir nous ingressos, com ara vendre els noms de les parades de metro, proposta 
que lamenta i que diu que beneficia les multinacionals i banalitza Barcelona. 

Afirma que totes aquestes situacions reflecteixen el model de l’alcalde per a la ciutat 
de Barcelona. Esmenta l’Audiència Pública del dia anterior al Ple, on entitats i veïnat 
van reclamar més neteja als baris, la recuperació de línies d’autobus i de bus de barri 
eliminades per temes econòmics que no tenen res a veure amb el servei públic o la 
resolució de les obres de les sortides de metro de la Teixonera. En definitiva, 
reclamaven serveis als quals mai no es dóna resposta al·legant la falta de diners. 

Per aquest motiu, creu que cal abordar l’accessibilitat als barris com a màxima prioritat 
i donar continuïtat als projectes planificats el mandat anterior per instal·lar escales o 
ascensors allà on hi ha més dificultats. Recalca que cal garantir l’accessibilitat tant a 
peu com en transport públic, atès l’envelliment generalitzat de la població al Districte, i 
diu que això suposaria una millora considerable en la qualitat de vida d’aquestes 
persones. 

Retreu que la manca d’una partida pressupostària específica fa que les solucions als 
afectats urbanístics del districte no arribin mai i opina que s’ha incomplert el 
compromís solidari amb el poble sahrauí perquè s’ha atorgat el Palau del Marquès 
d’Alfarràs al millor postor. 

En aquest sentit, assenyala que cal finançament per a totes aquestes coses, i que el 
veïnat ha de ser la prioritat política en comptes de la minoria actual que se’n beneficia, 
fet que el seu grup rebutja. Tanmateix, celebra que Torre Garcini i els seus jardins 
esdevinguin un espai d’equipament públic i obert al barri del Guinardó, gràcies a la 
pressió veïnal. Mostra la voluntat del seu grup de vetllar perquè així continuï i espera 
que s’iniciïn actuacions per recuperar l’espai en l’actual mandat. També fa palès que 
cal actuar sense més dilació per obrir els jardins de Can Fargues i iniciar la 
recuperació de la Masia abans que no acabi el mandat actual. 

Finalment, expressa la satisfacció del seu grup pel fet que al Districte d’Horta-Guinardó 
hi hagi una plaça dedicada a Salvador Allende, i fa referència a l’homenatge anual en 
la seva memòria l’11 de setembre, on es reivindiquen les llibertats socials i nacionals 
del poble català, i també la solidaritat. Retreu, però, que des que hi ha l’actual govern 
del Districte, l’acte ha caigut de l’agenda institucional de la ciutat, tot i que es manté 
gràcies a l’esforç de diverses persones i entitats. Reclama que l’acte de reivindicació 
democràtica que es feia a la plaça torni a ser un acte institucional de primer nivell i que 
tingui el recolzament de l’Ajuntament i el Districte. 

Per acabar, lamenta que les crisis actuals facin revifar el feixisme i la xenofòbia, com 
va succeir amb als fets violents ocorreguts al Centre Cultural Blanquerna. Manifesta 
que cal plantar cara al feixisme de manera activa, per exemple recordant els que van 
donar la vida per la llibertat, com el president Salvador Allende, o prohibint 
manifestacions feixistes com la convocada a Sants pel 12 d’octubre. Conclou dient que 
el govern municipal menysté la memòria democràtica, amb fets com dedicar un carrer 
a Juan Antonio Samaranch, un destacat franquista, i que el seu grup rebutja 
frontalment la proposta. 

La sala aplaudeix. 
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El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, es queixa pels fets ocorreguts al seu 
grup en l’ofrena floral a la bandera el dia 10 de setembre al Mas Guinardó, pels quals 
el govern del Districte els va excloure de l’ofrena. 

Demana a la regidora per què se’ls va denegar el permís per col·locar una carpa a la 
rambla del Carmel amb Llobregós, tot dient-los que era perquè no es pot polititzar cap 
festa del barri. Exposa que, en canvi, el 4 d’octubre hi havia una carpa d’un moviment 
polític a la festa del Comerç al Carrer del Carmel, a la plaça Pastrana. Recorda a la 
regidora que la seva obligació és ser igual per a tot el veïnat del districte, 
independentment de la seva ideologia, i l’acusa de no complir aquesta premissa, com 
va demostrar ella i l’equip de govern no assistint a l’acte en homenatge a Salvador 
Allende de l’11 de setembre i que tradicionalment se celebra institucionalment al 
Districte. 

Quant al districte, exposa que el manteniment consisteix a restablir allò que estigui en 
mal estat i que fan falta actuacions urgents en aquest sentit. Esmenta diverses 
actuacions que cal fer –entre d’altres, restablir els panells de la via pública o de les 
vies per reduir la velocitat, restablir parcs com el del Príncep de Girona, restaurar les 
plataformes de fusta, les tanques metàl·liques de protecció que estan caigudes des de 
fa temps al carrer Tenerife– i exigeix al govern del Districte que no deixin que l’espai 
públic es deteriori, i que si fan falta més mitjans els busquin, per tal que no afecti la 
ciutadania del districte. 

També vol saber la valoració de la campanya d’informació dels mesos d’abril a 
setembre del 2013 sobre els excrements d’animals de companyia a parcs, jardins i 
parterres, i apunta que la brutícia ocasionada és la mateixa a la provocada per actes 
d’incivisme. Demana a la regidora el cost de la campanya. 

Tot seguit, es refereix a la inquietud dels comerciants del Carmel expressada per la 
presidenta de l’Associació de Comerciants del Carmel a la darrera comissió de 
seguiment, el 19 de setembre, respecte a la zona de la plaça Pastrana, i pregunta a la 
regidora si s’han pres les mesures dels punts negres de la plaça. 

Quant al Programa d’actuació del Districte (PAD), recorda a la regidora que en el 
Plenari anterior es va parlar d’un projecte que el govern del Districte havia presentat al 
veïnat del Turó de la Rovira, que afectava el carrer Marià Labèrnia i el carrer Labèrnia, 
amb el qual el veïnat no estava d’acord perquè suposava la pèrdua de zones 
d’aparcament. Vol saber quina és la resposta del govern del Districte i que expliquin 
com està el projecte. Recorda que per adequar els carrers esmentats faria falta una 
inversió, que el 2012 es va acordar que seria de 450.000 euros el primer any i més en 
anys successius. Retreu que fins ara no s’hi ha fet cap actuació, i que tot continua 
igual, com ara als Tres Turons i pel que fa al Pla general metropolità (PGM) del 
Carmel. 

D’altra banda, vol saber quan es desenvoluparà el Pla especial de millora urbana 
(PEMU) del carrer Aiguafreda, tal com en va parlar el govern del Districte al PAD. 
Recrimina que el govern sempre parli d’«estudis», i retreu que encara es desconeix 
l’estudi per a la instal·lació d’ascensors o escales mecàniques a llocs amb 
accessibilitat difícil, com ara a la baixada de Palautordera. Manifesta que el projecte 
està aprovat des del 2011, però que fins avui no s’ha fet res ni se sap què ha passat 
amb el projecte. 

Comunica que no s’han arreglat les voreres al carrer Campoamor o les plataformes de 
fusta –que diu que suposen un perill per a les persones– als jardins del Príncep de 
Girona. També esmenta la precarietat de la il·luminació de parcs i jardins, com ara al 
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parc de les Aigües, on no hi ha cap llum i, per tant, a l’hivern és impossible passejar-
s’hi. Recorda que es va aprovar una proposta perquè als panells de l’entrada del parc 
s’hi col·loquessin els horaris d’estiu i d’hivern, però que el govern del Districte n’ha fet 
cas omís. 

Retreu a la regidora que sempre digui moltes coses però no en faci cap, i que mai no 
contesta les preguntes que li fan o diu que no ho sap i que ha de consultar-ho o 
estudiar-ho. 

Conclou la seva intervenció recordant que el senyor Trias va declarar que era més 
important fer la doble via del tren fins a Vic que acabar la línia 9 del metro, i opina que 
aquesta afirmació revela el poc interès que té l’alcalde de la ciutat per la mobilitat dels 
ciutadans, tot i que només funciona parcialment. Esmenta el tema de la plaça 
Sanllehy. 

La sala aplaudeix. 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, explica que el març d’aquest any el 
seu grup va presentar una proposició que es va aprovar per unanimitat sobre la millora 
dels òrgans de participació del Districte, i recorda que al Plenari del mes de juliol el seu 
grup va denunciar el menyspreu i la falta de respecte, així com la nul·la participació, 
que pateixen les dones que treballen voluntàriament des de fa anys per la igualtat 
d’oportunitats en el Consell de Dones. 

Critica que la solució de la regidora hagi estat substituir la consellera del Districte per 
una de nova, i opina que espera que tingui un tarannà diferent del de la consellera 
anterior. Li recorda que, a banda de ser la màxima responsable política del Districte, 
també ho és de la Dona a l’Ajuntament de Barcelona, i que fa dos anys que menysté el 
Consell de Dones. En aquest sentit, manifesta que en els darrers dos anys el Consell 
presidit per la regidora a Horta-Guinardó ha estat el pitjor de tot Barcelona, i que no és 
de rebut que faci recaure el pes del mal funcionament en la consellera, perquè la 
regidora n’és la responsable màxima. 

Expressa la seva satisfacció pel que fa a les actuacions de la llista de la regidora, 
sobretot aquelles que els havien formulat en precs que calia contestar per escrit, en 
resposta a les demandes del veïnat, i demana que, un cop contestats, en cas que n’hi 
hagi que no siguin competència del Districte, es vetlli per garantir que els organismes 
encarregats no se n’oblidin. 

Comenta que la resposta al prec sobre les naus situades al carrer Porto i la relativa a 
la millora de la voravia del carrer Poesia de Montbau l’han sorprès. Quant a la primera, 
diu que s’han obert diversos expedients als propietaris de les naus per demanar-los 
que les mantinguin en bones condicions, però reclama que també es miri les 
condicions en què viuen les persones que actualment les habiten. Dubta que les naus 
tinguin cèdula d’habitabilitat, i demana que s’investigui la qüestió per tal d’evitar una 
nova forma de barraquisme a la ciutat. Pel que fa a la voravia del carrer Poesia, indica 
que el tros en mal estat està arreglat, tot i que el govern del Districte havia comunicat 
que l’actuació no estava inclosa en el full de ruta i que potser es podria arreglar en un 
futur. Suggereix que potser ha estat obra del veïnat de Sant Genís, que ha actuat per 
iniciativa pròpia, ja que els forats ja no hi són. 

En aquest sentit, posa en relleu que continuen sense rebre informació exacta 
d’algunes actuacions, i vol saber: quan s’iniciarà la fase dos de les placetes de 
Montbau, quan es reiniciaran les obres de l’UA3 del Guinardó, com està evolucionant 
el projecte de Raimon Caselles, quina és la situació actual del PGM dels Tres Turons i 
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Carmel, quin és l’estat actual dels projectes Teixonera 1 i 2, què passa amb les 
preguntes sobre el solar de l’avinguda Elies Pagès que tants cops han formulat els 
veïns i veïnes de Sant Genís i en el qual s’hi han gastat tants diners per res, a banda 
d’haver patit una plaga d’insectes, i si està previst prendre accions immediates per 
solucionar les condicions extremes en què viuen quatre famílies a la Clota després 
d’haver-ne enderrocat les cases del voltant. 

Retreu que cada cop que es parla d’aquests temes rep respostes ambigües i des del 
govern del Districte es respon que s’ho estan mirant o que hi estan treballant, i reclama 
respostes clares, igual que el veïnat. Destaca la situació viscuda el mateix dia del 
Plenari a l’espai d’aparcament del parc Güell, que ha estat envaït per maquinària i 
contenidors entre d’altres. Indica que això ha preocupat el veïnat, i vol saber què ha 
passat. 

Tot seguit, reconeix que, pel que fa a les línies 112 i 185, sembla que no hi ha 
problemes quant a freqüència de pas o ubicació de parades, però afegeix que hi ha 
tres aspectes que no funcionen bé: en primer lloc, apunta que la capacitat de l’autobús 
és inferior a la que hi havia abans; en segon lloc, ressalta les dificultats amb què 
s’enfronten algunes persones grans per poder accedir al bus amb facilitat, malgrat 
d’ésser un vehicle adaptat; i, en tercer lloc, esmenta el fet que l’inici i el final de la línia 
de la parada de Canyelles estigui ubicat de manera que perjudica el veïnat del barri de 
la Font del Gos, que per tornar a casa ha de pagar dues vegades el bitllet. Demana al 
govern del Districte que hi posi solució al més aviat possible. 

Finalment, diu que queda pendent el tema de les parades del V21, suprimides a 
rambla del Carmel/Dante, i també l’eliminació de la parada del carrer Poesia a 
Montbau, que el dia anterior reclamava en l’Audiència Pública el president de 
l’Associació de Veïns del barri. Lamenta que la resposta rebuda sigui que TMB no té 
previst posar aquella parada altra vegada, i reconeix que espera que TMB i el govern 
del Districte reflexionin, sobretot després de la reiterada insistència del veïnat. 

La sala aplaudeix. 

La regidora respon al senyor Martínez sobre el Consell de Dones, i li diu que potser no 
s’ha informat bé, atès que ell no hi assisteix. Reconeix que tot és millorable, i explica 
que està oberta a qualsevol proposta per millorar la participació. També convida les 
conselleres del seu grup a participar-hi per millorar-ne el funcionament 

Pel que fa al carrer Poesia, diu que les prioritats del govern del Districte estan al full de 
ruta i que el seu objectiu és acomplir-lo. Per aquest motiu, remarca que han d’anar 
resolent prioritats, que, d’altra banda, s’han pactat prèviament amb el veïnat i la resta 
de grups polítics. Afegeix que sempre surten temes nous i que es van resolent dins de 
les possibilitats del govern del Districte. 

Quant a la posada en marxa de les obres, nega que el seu grup no n’informi i apunta 
que en el seu informe de gestió ha fet referència a moltes de les obres esmentades pel 
senyor Martínez. Diu que també hi ha hagut reunions on se les han explicat al veïnat i 
a les entitats vinculades al barri, així com a les comissions de seguiment, al consell de 
barri i a les comissions informatives. Indica que també recullen les esmenes i, per tant, 
considera que les obres, sobretot les més importants, estan perfectament explicades i 
compartides amb tothom. 

Tot seguit, fa referència a les obres del parc Güell, i diu que s’expliquen detalladament 
a la taula de seguiment del parc, on es pot trobar tota la informació del projecte pel que 
fa al sistema de control d’accés al parc, que recorda que està entre dos barris. 
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Finalment, respon al tema del projecte que el govern del Districte va denegar, i 
manifesta que el seu grup vol fer un acte de transparència, a diferència de governs 
anteriors, i si hi ha propostes que no són assumibles o viables, ho diuen obertament 
perquè tothom ho sàpiga i no els facin perdre el temps. Entén que d’aquesta manera 
es treballa amb més transparència i democràcia. 

Tot seguit, respon al portaveu del GMDPPC, el senyor Conde, sobre els fets de la 
Diada, i lamenta que no se sentissin interpel·lats a fer l’ofrena als màrtirs del 1714, ja 
que des de fa dos o tres anys tots els consellers i conselleres, junt amb el president i la 
regidora, estan convidats a assistir-hi. 

Pel que fa a les paradetes, diu que sempre es dóna permís perquè les entitats 
vinculades a Horta-Guinardó o de nivell de ciutat o de país n’instal·lin una si 
compleixen la normativa, com va succeir en el cas esmentat. 

Parla dels excrements de gossos, i explica que se’n va fer una primera campanya 
informativa i que actualment se n’està fent la segona. Diu que està vinculada a 
actuacions de sanció de la Guàrdia Urbana, però admet que no és un tema fàcil, ja 
que s’ha d’agafar el propietari de l’animal incomplint l’ordenança in situ. A més, 
comenta que es tracta del Districte amb més gossos de tot Barcelona i que 
continuaran treballant per fer front al problema mitjançant campanyes, sancions i 
neteja. 

Quant a la plaça Pastrana, informa que s’han fet moltes reunions amb els afectats i 
sempre s’han escoltat totes les propostes. Diu que es confonen dues problemàtiques 
diferents –convivència i incompliment de la llei– i afirma que els cossos de seguretat i 
els equips de prevenció han fet molt bona feina, i que els comerciants i el veïnat de la 
zona en fan una valoració positiva. Malgrat tot, reconeix que en una plaça sempre hi 
ha problemes de convivència i, per tant, disparitat d’opinions, tot i que les coses vagin 
bé. Afegeix que volen continuar treballant-hi i fent-ne el seguiment per tal que tothom 
hi pugui conviure de manera pacífica i tranquil·la. 

Precisa que la llum és una de les prioritats del govern del Districte, i que la situació del 
parc de les Aigües està en procés de resolució, ja que originalment es va pensar que 
funcionés amb la llum natural, i admet que això suposa un problema a l’hivern i que 
estan mirant de resoldre’l. 

Pel que fa a Labèrnia, diu que no implica una pèrdua d’equipaments, com han explicat 
a diverses reunions, i explica que és un projecte per dignificar la vida i facilitar l’accés 
de les persones que viuen al cim del turó de la Rovira. Finalment, opina que el govern 
del Districte és més de fets que de paraules i convida el senyor Conde a informar de 
quins projectes no els han donat resposta. 

A continuació, respon al senyor Salado i destaca que el Districte fa una ofrena en 
aquest acte, que té una trajectòria important dins d’Horta-Guinardó i que el govern del 
Districte mai no l’ha deixat de banda. Afegeix que es dóna suport als ciutadans i 
ciutadanes que impulsen l’acte des del punt de vista dels recursos i, per tat, opina que 
no han canviat les coses. També lamenta que el GMDICV-EUiA digui que no hi ha 
compromís amb la democràcia ni amb la defensa de les llibertats fonamentals, i afirma 
que el govern dóna suport a les iniciatives de les entitats del districte, sobretot si 
transmeten valors de convivència i relacionats amb els drets fonamentals. 

Retreu que la intervenció del senyor Salado hagi estat tan genèrica, i que ha entrat poc 
en matèria de districte, seguint l’argumentari del representant del GMDICV-EUiA a 
l’Ajuntament. Li recorda que el govern del Districte s’encarrega de donar resposta i 
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millorar la vida de la ciutadania d’Horta-Guinardó. D’altra banda, es queixa que 
tergiversi els pressupostos que es van presentar i nega que només es treballi per a 
determinats sectors de la societat. Recorda que s’ha fet una aposta –amb un 
increment monetari del 12% respecte de l’exercici anterior– per la qualitat de vida de 
les persones i per fer front a la crisi actual. 

Quant als projectes del PAD, reconeix que els que apareixen al full de ruta marquen 
les prioritats del govern del Districte i que estan garantits. Li demana al senyor Salado 
que indiqui quins d’aquests projectes no pretenen millorar la vida de les persones i 
tenen un caràcter especulatiu, ja que diu que ella considera que no n’hi ha cap. 

Finalment, respon al senyor Coronas i admet que els grans planejaments urbanístics 
als quals es referia tenen una dificultat, si bé nega que estiguin encallats. Afegeix que 
des del Districte s’atendrà personalment els afectats i, quant a les famílies de la Clota, 
apunta que depèn d’elles quedar-s’hi o mudar-se a un pis de reallotjament, que fa 
temps que se’ls ofereix. 

El senyor Coronas comenta que li han quedat per respondre el tema del Pla BUITS i 
Portes de Collserola, i que no en saben res de res al respecte.  

Diu que atendre tothom no vol dir donar resposta o donar una resposta adequada a les 
problemàtiques plantejades, i critica que en el Districte es passi més temps en 
reunions que actuant. En aquest sentit, afirma que això implica que els òrgans de 
participació acabin sent reunions informatives en lloc d’òrgans de participació. Explica 
que, tot i tenir l’agenda plena de reunions, no dóna l’abast i no pot assistir a totes, i que 
té la sensació que es reuneixen molt però no s’avança. D’igual manera, creu que 
passa el mateix amb els afectats als qual el govern del Districte atén personalment, 
però no se’ls dóna resposta, com ha succeït amb les famílies de la Clota. 

Per acabar, quant a les paraules del senyor Conde pel que fa a la Diada, considera 
que de vegades hi ha actes on la ideologia que un defensa no és la compartida per la 
majoria, i això pot provocar incomoditat, però que llavors és decisió personal anar-hi o 
no, i que cal mirar si es té en compte si es perjudica el conjunt de la ciutadania de 
Catalunya, independentment de quina sigui la seva ideologia. 

El senyor Salado respon a la regidora i diu que el govern del Districte no dóna cap 
mena de suport al Comitè Ciutadà Salvador Allende, ja que la difusió de l’acte la fa 
l’entitat, i opina que l’obertura del centre cívic per part del Districte és el mínim que 
poden fer. Retreu que el govern municipal hagi degradat políticament l’acte, ja que 
anteriorment hi assitien l’alcalde i la regidora del Districte. Considera que hi ha un biaix 
sectari i ideològic pel fet que aquest govern no vulgui tornar a convertir l’acte en un 
acte del Districte i de l’Ajuntament, i denuncia que no es tracta només d’un tema 
econòmic, sinó fonamentalment polític. 

En segon lloc, pel que fa al tema del pressupost, retreu que el govern del Districte no 
tingui cap projecte, ja sigui especulatiu o no. Afegeix que el govern s’està limitant a 
acabar projectes de mandats anteriors i que en el seu model de govern no prevalen els 
interessos dels sectors populars. Retreu que l’orientació política del pressupost –amb 
projectes com la marina de luxe al port o els jocs d’hivern del 2022– eviti que es 
puguin dur a terme les actuacions sol·licitades pel veïnat a cada audiència pública. 

Finalment, pel que fa a l’àmbit social, avança que en parlaran a les proposicions, però 
es queixa que els diners invertits són totalment insuficients, i demana que la inversió 
en despesa social sigui el doble –recorda que actualment són mil milions en termes 
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absoluts–, perquè la ciutat ho necessita. Afegeix que les entitats del tercer sector 
reclama els polítics perquè els ajudin. 

El senyor Conde respon a la regidora i li diu que s’equivoca quan afirma que sí respon 
les preguntes que se li plantegen. Li retreu que mai no resolgui cap problema del 
districte, tal com queda palès a les audiències públiques cada dos mesos. D’altra 
banda, exposa que no li ha contestat la pregunta sobre el carrer Labèrnia, ni sobre el 
projecte que se’ls va presentar i que s’ha negat al veïnat de la zona, ni sobre 
l’accessibilitat a la baixada de Palautordera. Insisteix que no ha obtingut resposta 
perquè la regidora no la sap. 

Pel que fa al carrer Mühlberg, considera que 150 signatures són suficients per posar-
se en contacte amb el veïnat i prendre accions per pal·liar la brutícia que fa tants anys 
que es reclama. Retreu que, a més a més, s’hagi col·locat un contenidor 
d’escombraries davant d’un forn de pa, i reitera la seva perplexitat davant les accions o 
falta d’accions del govern del Districte. 

Tot seguit, qüestiona la doble imposició que hi ha per a les persones que fan el trajecte 
amb l’autobús 185, que va a Sant Genís, i reitera que no entén que si s’agafa l’autobús 
a Horta i es fa parada a Canyelles s’hagi de tornar a pagar un bitllet per arribar fins a la 
Font del Gos. Demana a la regidora que li expliqui per què. També es lamenta pel fet 
que tothom es queixa de la línia ortogonal, i que les parades estan desplaçades allà on 
abans s’aturaven els busos de les línies 31, 32 i 74, i es queixa per l’eliminació de la 
parada de la línia V21 al carrer Poesia, i de la línia 45.  

Finalment, vol saber si hi ha algun projecte per a la masia de Can Fargues, i opina que 
no hi ha projecte, ni execució ni cost, així que considera que el govern del Districte no 
ho farà a temps. Demana que li digui si hi ha projecte o no, i també vol saber el cost de 
l’execució de l’escola de música i afegeix que tampoc coneix el cost de la campanya 
sobre els excrements dels animals de companyia. 

El senyor Martínez respon a la regidora i confirma que no assisteix al Consell de 
Dones, però li retreu que ella tampoc no hi va. Al·lega que la informació que té prové 
de dones que durant els dos darrers anys no han pogut treballar com acostumaven a 
fer-ho, i reitera que són les dones que participen al Consell de Dones les que han de 
dir com funciona, i no les conselleres. 

D’altra banda, diu que les obres no comencen fins que hi ha gent treballant, i que per 
aquest motiu abans ha dit «de veritat». 

Quant a la taula de seguiment del parc Güell, constata que el veïnat no hi va i que el 
seu grup vol saber què hi fan. Reitera que la regidora no contesta i que no li sembla 
que hagi de ser tan complicat de respondre. 

Per acabar, recorda que va formar part del govern del Districte durant vuit anys i que 
mai no va dir res que no fos cert per sortir del pas. Demana a la regidora que si té 
algun exemple del contrari ho digui i ho denunciï, i li demana que no manipuli. 

El president demana a la regidora que, en el futur, miri de fer l’informe una mica més 
curt per poder tenir més temps per a les respostes. 

La regidora creu que en l’informe de gestió s’han explicat totes les obres que estan en 
marxa i molts programes de caràcter social. Explica que es tracta de projectes 
compartits amb les entitats i el veïnat del Districte, i recorda que el govern del Districte 
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mai no tira endavant obres sense fer reunions prèvies, que si bé poden semblar massa 
per alguns, no són suficients per poder escoltar tothom i recollir-ne les propostes. 

Conclou dient que els pressupostos serveixen per indicar clarament les prioritats d’un 
govern, que en el cas del govern del Districte són: atenció a les persones, millora en la 
qualitat de vida i execució de les obres recollides en el full de ruta i, finalment, fer els 
projectes, obres i inversions que serveixin per millorar i dignificar la vida al districte 
d’Horta-Guinardó 

El Consell se n’assabenta. 

C) Part decisòria: 

a) Propostes d’acord 

5. Informar favorablement, de conformitat amb allò disposat a l’art. 23.2.f) de la 
Llei 22/1998, de 30 de desembre, de la Carta municipal de Barcelona, 
l’expedient de convocatòria per a l’adjudicació de 160 habitatges amb 
protecció oficial en cessió en règim de dret de superfície ubicats a la 
promoció “Can Cortada”, situada a l’avinguda de l’Estatut de Catalunya, 57 i 
al carrer Maternitat d’Elna, 2-18 de Barcelona, promoguda pel Patronat 
Municipal de l’Habitatge de Barcelona 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, presenta la proposta d’acord. 
Exposa que el projecte inclou l’adjudicació de 160 habitatges de protecció oficial en 
règim de dret de superfície, i que d’aquests, 40 estan reservats als barris limítrofs –la 
Clota, Vall d’Hebron, Montbau i Horta–, xifra que representa un 25% del total. Els 120 
que queden seran d’adjudicació general seguint les condicions generals d’adjudicació, 
que són: ingressos entre 2,5 i 6,5 vegades l’IPREM; empadronament a Barcelona 
mínim dos anys immediatament anteriors a la data d’inici del procediment d’adjudicació 
i unitats de convivència de 2 a 6 membres. 

Explica que el preu màxim de venda serà de 1.800 euros per metre quadrat, i que les 
sol·licituds es poden fer a qualsevol oficina de l’Habitatge de Barcelona, inclosa la del 
carrer Llobregós, al Districte d’Horta-Guinardó. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, expressa el vot a favor del seu grup, 
i alhora recorda la proposta que el seu grup va fer fa un parell de plenaris, en què 
demanaven que els pisos no venuts es destinessin a pal·liar casos d’emergència 
social, i expressa la seva preocupació per saber si això serà possible en cas que no es 
venguin els pisos, tal com està succeint actualment.  

El senyor Antonio Salado Pérez, del GMDUpB, expressa el vot a favor del seu grup, 
però proposa que l’Ajuntament pugui revisar els règims sobre els quals es posen a 
disposició aquests pisos. Recorda que les condicions del mercat eren diferents quan 
es van projectar, i demana que es miri si actualment fa falta aquest tipus de règim o si 
és possible readaptar-lo, per al lloguer social o pels afectats.  

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, expressa el vot a favor del seu grup, 
ja que el procés gaudirà de la màxima transparència. 

S’aprova la proposta per unanimitat. 
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6. Informar favorablement, de conformitat amb allò disposat a l’art. 23.2.f) de la 
Llei 22/1998, de 30 de desembre, de la Carta municipal de Barcelona, el Pla 
especial urbanístic per a la regulació de l’ampliació de la Biblioteca Montbau-
Albert Pérez Baró, situada al carrer d’Àngel Marquès, núm. 2-6, d’iniciativa 
municipal (BIMSA) 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, presenta la proposta d’acord. 

Explica que la iniciativa d’aquest pla urbanístic és de caràcter públic, que és promogut 
per l’Ajuntament de Barcelona i que tots els sòls inclosos al Pla són de propietat 
municipal. Informa que l’àmbit de parcel·la està situada al carrer Àngel Marquès 2-6, al 
barri de Montbau, amb una superfície d’actuació de 1.490 metres. Exposa l’objectiu del 
Pla, que és augmentar l’edificabilitat per poder fer un programa per a la millora de la 
biblioteca de Montbau, segons el defineixi el Consorci de Biblioteques de Barcelona. 

Diu que les condicions d’edificació s’ajusten a les noves necessitats funcionals de la 
biblioteca, i comenta que hi ha una qualificació de sòl de 7a per a 1.490 metres 
quadrats, mantenint així el planejament proposat. Informa que el sostre del projecte és 
de 713 metres quadrats segons el planejament vigent, i que s’arriba a un planejament 
proposat de 1.000 metres quadrats per aprofitar els patis interiors de la Biblioteca de 
Montbau. 

El senyor Antonio Salado Pérez, del GMDUpB, expressa el vot a favor del seu grup, 
però alerta del procediment i del mètode emprats. Adverteix que als consellers se’ls va 
presentar ahir el projecte i que també se’ls va comunicar que el veïnat encara no el 
coneix. Creu que és una reivindicació del barri des de fa molt de temps, i explica que 
no vol que es demori més per temes administratius, però opina que per a futures 
actuacions cal tenir present l’opinió del veïnat. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, expressa el vot favorable del seu 
grup, però es queixa que el projecte s’hagi presentat 24 hores abans, en una Junta de 
Portaveus extraordinària, sobretot tenint en compte que el veïnat no n’està assabentat. 
Considera que el més important és que el veïnat estigui informat, independentment de 
si els grups polítics hi estan a favor o en contra. 

D’altra banda, expressa el seu total desacord pel que fa a la gestió de l’equip de 
govern respecte a aquesta proposta, però diu que, atès que es tracta d’una 
reivindicació de l’Associació de Veïns de Montbau, el seu grup no s’abstindrà ni votarà 
en contra. Reitera en aquest sentit que el més important són els veïns i veïnes, i 
després els grups polítics. 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, expressa el vot a favor del seu grup. 
Corrobora que el procés no ha estat tan adequat com hauria calgut, però que voten a 
favor perquè es tracta d’una vella reivindicació del veïnat del barri de Montbau. 

El senyor Puelles respon al senyor Salado que en el Plenari es presenta el document 
urbanístic, l’actuació sobre el sòl per qualificar-lo d’equipament i poder ampliar la 
biblioteca, que suposa el primer punt urbanístic de qualificació de sòl i d’augment 
d’edificabilitat. Anuncia que properament es presentarà el projecte i el pla de 
funcionament al veïnat, i que llavors es començarà un procés participatiu. 

Al senyor Conde li respon que van comunicar a la Junta de Portaveus extraordinària 
que el document va arribar després de la reunió de la Comissió d’Urbanisme i de la 
Junta de Portaveus ordinària, i que per tal de no endarrerir el projecte fins al proper 
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Plenari, es va optar per comunicar-ho a la Junta de Portaveus extraordinària, ja que es 
tracta d’un projecte demanat per l’Associació de Veïns i consensuat. 

S’aprova la proposta per unanimitat. 

7. Informar favorablement, de conformitat amb allò disposat a l’art. 23.2.f) de la 
Llei 22/1998, de 30 de desembre, de la Carta municipal de Barcelona, el Pla 
especial urbanístic de concreció de la titularitat, tipus i ordenació de 
l’equipament del solar situat al carrer de Natzaret, núm. 115-117, dins el 
recinte de l’Hospital Universitari de la Vall d’Hebron, promogut pel Servei 
Català de la Salut 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, explica que el Pla especial 
urbanístic contempla la incorporació a un Pla urbanístic anterior de data de 7 d’abril de 
2009 d’uns informes ambientals i de mobilitat demanats mitjançat sentència. 

Informa que el promotor i propietari dels terrenys és el Servei Català de la Salut, que 
les actuacions són sobre el solar del carrer Natzaret, 115-117, i que per poder complir 
la sentència, es fa el nou tràmit i s’adeqüen els documents del Pla especial urbanístic 
segons s’indica a la sentència. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, expressa el vot a favor del seu grup, 
incidint que entén que es tracta d’un tràmit i que el Pla no implica cap canvi sobre el 
que es va aprovar en el passat. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, expressa l’abstenció del seu grup, a 
causa del tema de l’Associació Pro Avis en Família, i no perquè es mostrin contraris a 
la funció social de l’hospital oncològic. 

Explica que aquesta associació va recórrer el projecte, que està anul·lat per mediació 
del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, i assenyala que Pro Avis en Família vol 
una indemnització per les despeses incorregudes i pels problemes que tenen 
actualment. Diu que es tracta d’un problema de l’Ajuntament, i no només del Districte, i 
aclareix que si bé no aprova el projecte pels motius exposats, aprova que s’ha de fer 
perquè ja està acabat. 

Anuncia també que volen esperar la resolució del litigi que hi haurà entre l’Ajuntament i 
Pro Avis en Família, tot i que segurament l’Ajuntament aprovarà el projecte. 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, expressa el vot favorable del seu 
grup, atès que es tracta d’un pla aprovat en el mandat anterior i que ara només s’hi 
adeqüen els documents necessaris per tirar-lo endavant. 

S’aprova la proposició amb l’abstenció del GMDPPC i el vot favorable de la resta de 
grups. 

b) Proposicions dels grups municipals 

No n’hi ha. 

D) Part d’impuls i control: 
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a) Proposicions / Declaracions de grup 

Del Grup del PSC: 

8. Que el govern d’aquest Districte en el Plenari que presumiblement haurà de 
tenir lloc a primers del mes de març de 2014, és a dir, aproximadament d’aquí 
a sis mesos, informi sobre quines accions ha dut a terme i l’estat en què es 
troba cada un dels casos esmentats, presentant, en aquells que 
correspongui, un calendari que contempli quin és l’estat dels projectes, 
licitacions, inici d’obres, etc., així com tots aquells aspectes que puguin ser 
rellevants per a la conservació del nostre patrimoni  

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, presenta la proposició. Exposa que 
el Districte d’Horta-Guinardó gaudeix d’un patrimoni cultural important que cal 
preservar, i que per a això cal, en molts casos, prendre accions per garantir-ne la 
preservació, com ara el Palau del Marquès d’Alfarràs; el Laberint d’Horta, que 
necessita una urgent rehabilitació; la Masia de Can Fargues, destinada a ubicar-hi la 
futura escola de música del Districte; la Font d’en Fargues, de la qual el veïnat en 
reclama la recuperació de la seva utilitat un cop s’hagi urbanitzat la plaça d’en 
Fargues; la casa Garcini, la propietat de la qual s’està negociant per tal d’adquirir-la i 
convertir-la en un equipament municipal; i, finalment, el carrer d’Aiguafreda, que en el 
mandat anterior s’havia elaborat un projecte que havia de permetre recuperar-ne 
l’aspecte original.  

Remarca la importància del patrimoni al qual s’ha referit, i explica que ha estat motiu 
de comentaris, precs i preguntes al Plenari. A continuació llegeix la proposició. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, manifesta el vot a favor del seu 
grup, però critica que calgui demanar al govern del Districte que mantingui informats 
als grups polítics, ja que diu que hauria de ser d’obligat compliment.  

El senyor Antonio Salado Pérez, del GMDICV-EUiA, expressa el vot a favor del seu 
grup, tot i que comenta que s’hi inclouen aspectes molt diferents, i opina que s’hi 
podrien afegir moltes més coses que ja s’aniran fent. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, diu que el seu grup vota a favor, en 
coherència amb el que ja han comentat i reivindicat altres vegades respecte al Palau 
del Marquès d’Alfarràs, la Masía de Can Fargues, la Font d’en Fargues, la Casa 
Garcini i el carrer Aiguafreda.  

El senyor Lluís Bou i Dalmau, del GMDCiU, fa constar que en els darrers anys el 
govern del Districte ha fet més feina per a la conservació del patrimoni al qual es 
refereix la proposició que en molts anys anteriors. D’altra banda, retreu que la 
metodologia de la proposició no és adequada, perquè despatxa temes molt dispars en 
una mateixa proposta, i demana tenir més cura i més serietat en aquest sentit. 

Malgrat tot, aprova que la proposició reprodueixi el full de ruta de l’equip de govern i 
incideix que ja s’estan destinant recursos a la majoria dels temes esmentats, a banda 
que també estan a favor d’informar periòdicament de la feina feta, com han fet fins ara. 
Finalment expressa el vot a favor del seu grup 

El senyor Martínez agraeix el suport de tots els grups, i opina que això demostra que 
tots els grups municipals estan a favor de la preservació. Apunta que els temes 
presentats són variats perquè són temes que preocupen a tots, i que no coneix quines 
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han estat les actuacions de l’equip de govern en els darrers dos anys, perquè els 
elements esmentats no han canviat durant aquest temps. 

S’aprova la proposició per unanimitat. 

Del Grup del PPC: 

9. Que el Districte d’Horta-Guinardó comenci les actuacions necessàries per a 
la millora de la rambla del Carmel i el seu mobiliari urbà  

La senyora Felisa Vila San Millán, del GMDPPC, llegeix que, «atesa la gran 
contaminació acústica i de pol·lució que s’origina a la sortida del túnel de la Rovira en 
direcció a la ronda de Dalt i sobretot a les hores puntes; atès el risc d’accidents que 
comporta creuar aquesta rambla, més concretament en el tram de carrer Llobregós per 
tractar-se de l’articulació més important del barri; i atès que en l’actualitat la citada 
rambla es troba tallada per diferents encreuaments que sospesen un perill constant i 
amb un accés impossible per a les persones amb dificultats de mobilitat», presenten 
aquesta proposició. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, expressa l’abstenció del seu grup 
per dos motius: d’una banda, perquè considera que cal fer una reforma molt més 
exhaustiva de la rambla del Carmel per tal que quedi cobert el que s’ha exposat, i 
caldria un procés participatiu exemplar com el realitzat a la plaça Eivissa, i de l’altra, 
perquè li sorprèn que el GMDPPC demani coses que estan fora del pacte d’inversions 
que van fer amb el govern del Districte. 

El senyor Antonio Salado Pérez, del GMDICV-EUiA, expressa l’abstenció del seu grup, 
i explica que si bé podria estar d’acord amb la primera part referent a la mobilitat, no 
ho estan amb la part que parla de mobiliari urbà, perquè considera que en realitat són 
dues qüestions diferents que no estan directament relacionades. Pensa que hi ha 
prioritats més importants que canviar el mobiliari urbà del barri del Carmel i l’entorn. 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, manifesta l’abstenció del seu grup. 
Explica que el novembre del 2011 el seu grup ja va presentar una proposició sobre 
una remodelació total de la rambla del Carmel, reflectint així les demandes passades i 
actuals del veïnat. Recorda que el GMDPPC va votar a favor, i afegeix que ara 
s’abstenen perquè la proposició presentada significaria tornar enrere. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, del GMDCiU, expressa el vot a favor del seu grup, 
atès que creu que el full de ruta del govern del Districte ja inclou un estudi de les 
millores a fer a la rambla del Carmel per facilitar-ne l’accessibilitat i incrementar-ne la 
utilització. Precisa que està a favor de la part propositiva, si bé no ho està dels 
arguments inicials. 

La senyora Vila respon que el que els interessa és que es rehabiliti la rambla del 
Carmel, tant si és amb les millores més àmplies a les quals es referia el GMDPSC o 
com sigui, i concreta que el mobiliari urbà es refereix als bancs, ja que estan molt 
deteriorats. Finalment, demana al govern del Districte que doni una data d’inici i que no 
es demori. 

S’aprova la proposició amb els vots a favor del GMDCiU i GMDPPC, i les abstencions 
de la resta de grups. 
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Del Grup d’ICV-EUiA: 

10. El Consell Municipal del Districte d’Horta-Guinardó acorda: 

Instar l’Ajuntament a destinar una partida pressupostària específica per 
resoldre les afectacions d’aquests veïns i veïnes d’Horta-Guinardó que han 
expressat la seva voluntat de ser expropiats 

Fer efectives en aquest mandat les expropiacions d’aquells veïns i veïnes 
afectats pels diversos projectes de planejament del Districte que han 
demanat a l’Ajuntament ser expropiats per resoldre la seva situació 

El senyor Antoni Salado Pérez, del GMDICV-EUiA, explica que hi ha diversos 
projectes de planejaments pendents de desenvolupar –als Tres Turons, el tema de la 
riera de Marcel·lí i la Clota–, amb afectats urbanístics pendents de resoldre la seva 
situació, i que algunes d’aquestes persones afectades urbanístiques ja han expressat 
a l’Ajuntament la seva voluntat de ser expropiades de manera immediata, sense que 
després de massa temps se’ls hagi donat encara una resposta. També diu que en 
molts casos aquestes persones que han demanat l’expropiació es troben en una 
situació de greu vulnerabilitat personal i ocupen un habitatge que no està en bones 
condicions, sovint fruit dels anys d’afectació. Tot seguit, llegeix la proposició del seu 
grup. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, expressa el vot a favor del seu grup, 
i afegeix que qui vol marxar d’un lloc, té el dret de fer-ho i, per tant, hauria de ser 
expropiat. Indica que aquest era el planejament per alguns casos, com el dels Tres 
turons, tot i que sembla que les accions ara s’estan acabant d’una altra manera. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, diu que el seu grup s’abstindrà. 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, manifesta el vot a favor del seu 
grup, i apunta que el tema ja ha sortit diverses vegades en les diferents intervencions. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, del GMDCiU, comenta que aquesta petició ja 
s’està duent a terme, que el govern del Districte no vol que ningú quedi en condicions 
d’especial vulnerabilitat, i que atesa la situació actual i els recursos disponibles, 
s’atenen els casos que es considera que estan en situació d’urgència.  

Indica que l’equip de govern està obert a arribar a acords pressupostaris amb la resta 
de grups representats al Plenari per tal de donar d’una partida pressupostària i 
destinar-la als afectats o a la gent que cal indemnitzar. Ofereix la col·laboració del seu 
grup vers la resta de grups polítics. 

Retreu al senyor Salado que insinuï que cal un planejament que inclogui 300 milions 
d’euros d’indemnitzacions en un període de quatre anys sense dotar 
pressupostàriament aquestes indemnitzacions. Recorda que l’equip de govern es troba 
en la fase zero del planejament dels Tres Turons, i que els terrenys ja eren municipals 
en el mandat del GMDICV-EUiA, tot i que no van fer-hi cap actuació. També es 
refereix a la demolició del carrer Mühlberg, l’actuació als solars del carrer Santuari, i 
retreu que el GMDICV-EUiA no arribés ni a fer tan sols la fase zero. 

Finalment expressa l’abstenció del seu grup. 

El senyor Salado respon que es refereix només als afectats que han demanat ser 
expropiats, i es queixa que actualment no compten amb dades que informin de la 
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solució oferta, tant pel que fa al tema dels Tres turons com al tema de la Clota i riera 
d’en Marcel·lí. 

Diu que si bé saben que les actuacions s’estan fent, de vegades es posen excuses, 
quan la solució seria tan senzilla com comptar amb una partida pressupostària, potser 
modesta, que solucionaria situacions individualitzades. 

S’aprova la proposició amb els vots favorables del GMDUpB, del GMDICV-EUiA i del 
GMDPSC, i les abstencions del GMDCiU i del GMDPPC. 

Del Grup d’UpB: 

11. El Consell del Districte d’Horta-Guinardó acorda: 

Crear una comissió de seguiment permanent, amb les persones afectades i 
grups municipals, que englobi tots els planejaments urbanístics previstos i 
en curs, per tal de mantenir informades a les persones afectades, així com 
atendre les seves demandes  

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, reconeix que és difícil tenir una visió 
global de la situació referent als planejaments urbanístics encallats i la quantitat de 
persones afectades que demanen solucions a diferents llocs i per diferents causes. En 
aquest sentit, afirma que són conscients que es tracta de planejaments a llarg termini, 
com recordava el senyor Puelles, i que hi haurà problemes imprevistos, per la qual 
cosa seria molt útil tenir una visió global dels planejaments. 

Tot seguit, presenta la proposició. 

El senyor Antonio Salado Pérez, del GMDICV-EUiA, manifesta el vot a favor del seu 
grup pels motius exposats en el punt anterior. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, expressa el vot a favor del seu grup 
perquè la informació per als ciutadans i ciutadanes és efectiva i s’ha de fer ràpida. 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, manifesta el vot a favor del seu 
grup. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, del GMDCiU, expressa l’abstenció del seu grup. 
Creu que el seu grup està fent una tasca informativa i d’atenció a diferents espais –
comissions de seguiment, consells de barri, la Comissió d’Urbanisme– i fins i tot 
personalitzada. 

Opina que votar a favor d’aquest punt seria contradictori. Afegeix que hi ha moments 
en què hi ha massa espais d’informació i exposa que de vegades els planejaments són 
tan diversos i tenen implicacions tan diferents –per exemple, el planejament de la 
Teixonera, el dels Tres Turons o els afectats de riera de Can Marcel·lí– que la creació 
d’una comissió per atendre’ls tots no ajudaria ni contribuiria positivament al procés 
d’atenció del veïnat. 

El senyor Coronas discrepa amb el senyor Puelles i apunta que no es parla d’un òrgan 
de participació, sinó de donar una atenció i tenir una visió global, i creu que la creació 
d’una comissió única sí funcionaria. Diu que descartar d’entrada la possibilitat 
d’aquesta comissió és un error, i argumenta que la resta de grups ha votat a favor, i 
que la participació també consisteix a escoltar els altres i actuar en conseqüència, si 
bé reconeix que l’equip de govern té el dret de no tirar endavant la proposta. 
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Reitera que poder tenir una visió global de totes les coses que passen permetria que 
s’hi impliqués molta més gent, començant pels assistents al Plenari, si bé reconeix que 
hi ha casos concrets que s’han d’atendre personalment. 

Finalment, destaca que aquesta comissió donaria a la gent la sensació de ser 
escoltada, ja que a les reunions individuals de vegades sembla que no els escoltin, 
sobretot si després no responen les seves peticions. 

S’aprova la proposició amb l’abstenció del GMDCiU i el vot a favor de la resta de 
grups. 

b) Proposicions amb contingut de declaració institucional 

No n’hi ha. 

c) Precs 

Del Grup del PSC: 

12. Que el govern del Districte en un termini no superior a dos mesos, a partir 
d’ara, senyalitzi i habiliti els nous camins escolars a la Font d’en Fargues i 
Can Baró, pacifiqui els carrers i executi les millores a les voreres per 
convertir-los en espais més amables per als escolars i les seves famílies, 
impulsant al mateix temps, d’acord amb les AMPA i direccions de la resta 
d’escoles del districte, la creació de nous camins escolars al seu entorn 

La senyora Núria Galán Orriols, del GMDPSC, explica que l’objectiu dels camins 
escolars és facilitar la mobilitat de l’alumnat per tornar a peu de les escoles, sols o en 
grup, per ajudar-los a tenir una vida més autònoma, més saludable, més segura i més 
sostenible. Indica que al districte ja hi ha escoles que participen en el projecte –Arc 
Iris, Àngels Garriga, Font d’en Fargues, Tres Turons, l’escola bressol municipal del 
Cargol i, des de fa temps, l’escola Acis Martorell a Can Baró–, que han de coordinar-se 
amb el barri i els comerços per tirar-ho endavant. 

En aquest sentit, comunica que al Districte hi ha altres escoles que s’han proposat 
començar a dissenyar l’itinerari i coordinar-se amb el Districte per veure quines 
millores han de fer. Tot seguit, formula el prec. 

El senyor Jaume Fibla i Papaseit, conseller de Coneixement, Infància, Adolescència i 
Joventut i Esports, no li accepta el prec. Assenyala que al darrer Consell Escolar, o a 
l’anterior, un representant de l’Institut Municipal d’Educació de Barcelona (IMEB) va 
explicar el procés que cal seguir per construir camins escolars, i va esmentar que es 
trigava entre vuit i deu mesos per saber si un camí escolar era aprovat o no. 

Recorda que la creació d’aquests camins no depèn exclusivament del Districte, ja que 
hi ha molta gent que hi participa –famílies, les AMPA, les direccions de les escoles, 
serveis tècnics, l’IMEB– a qui se’ls realitza una enquesta, i sobretot perquè són les 
escoles les que han de demanar participar en el projecte. Informa que ja s’està 
treballant amb les escoles esmentades per la senyora Galán, perquè són les escoles 
que han iniciat el projecte. Quant a l’enquesta, convida la senyora Galán a la reunió en 
què s’ajunta tota la comissió, que és quan s’analitzen tots els camins escolars i els 
trajectes més adequats en cada cas. 
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La senyora Galán respon que l’escola Acis Martorell i altres escoles ja fa temps que hi 
treballen, i manifesta que l’equip de govern ha de tenir preparada una auditoria per 
saber quins itineraris es proposaran. Insisteix que cal tenir-ho preparat. 

Finalment, posa en relleu que un camí escolar no es planifica des d’un despatx, i que 
cal treballar de manera coordinada i identificar els elements i millores que es faran. 
Demana al conseller si disposen d’aquesta informació. 

El senyor Fibla respon que evidentment que sí que en disposen. Quant al procés del 
camí escolar, recorda que comença amb l’adhesió de l’escola, que ve precedida 
d’informació per part de l’IMEB i dels tècnics a l’AMPA i la direcció de l’escola. 
Comenta que, aleshores, cal aconseguir l’acord de l’AMPA i la direcció, i un cop 
aconseguit, arriba l’adhesió al projecte, que permet començar a treballar-hi. 

Reconeix que l’escola Acis Martorell, esmentada per la senyora Galán, va començar el 
projecte fa set o vuit mesos, i que l’IMEB li va proporcionar informació, de manera que 
l’adhesió al projecte va tenir lloc l’abril o el maig d’enguany. Afegeix que és obvi que 
els tècnics fan tot el recorregut d’aquest camí escolar i també les correccions que 
calguin per millorar la mobilitat i l’accessibilitat. 

13. Que el govern del Districte iniciï els tràmits de petició corresponents que 
permetin ubicar una escultura d’homenatge a les bugaderes d’Horta al parc 
de les Rieres d’Horta, tot dirigint-se per carta a les entitats i associacions del 
barri per tal d’aconseguir el seu necessari suport a aquesta petició 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, presenta el prec, i argumenta que el 
parc de les Rieres d’Horta, recentment inaugurat, disposa de prou espai per ubicar-hi 
una escultura sense problema, i que en un d’aquests espais, i arran de comentaris de 
diversos veïns i veïnes del barri, s’hi podria fer un merescut homenatge a la figura de 
les bugaderes d’Horta, que van contribuir al creixement econòmic del barri. Addueix 
també que per poder fer-ho possible, cal iniciar un procés liderat pel govern del 
Districte i que cal comptar amb el suport i la participació de les diferents entitats del 
districte per efectuar una petició formal. 

A continuació formula el prec. 

El senyor Lluís Bou i Dalmau, conseller de Cultura, Ciutadania, Emprenedoria i 
Promoció, fa saber que no els semblaria malament construir l’escultura en homenatge 
a les bugaderes d’Horta, però qüestiona que s’hagi de col·locar al parc de les Rieres i 
no a un altre lloc, com el carrer Aiguafreda. Apunta que és millor deixar que sigui el 
veïnat qui presenti la proposta als consells de barri o les comissions. 

Si bé fa palès que a l’equip de govern no li sembla una mala idea, diu que no es poden 
avançar al debat, i no li accepta el prec. 

El senyor Martínez exposa que s’ha proposat el parc de les Rieres d’Horta per dos 
motius: d’una banda, perquè inicialment s’havia considerat anomenar el parc «parc de 
les Bugaderes d’Horta», tot i que finalment aquesta opció no va ser l’escollida, i per 
tant l’escultura seria una manera de contrarestar la situació, i de l’altra, perquè el 
carrer Aiguafreda és un espai privat, i per tant, l’Ajuntament no hi pot posar cap 
escultura. 

El senyor Bou li respon que també hi ha la plaça de les Bugaderes, i que només havia 
posat el carrer Aiguafreda com a exemple. Reitera que el govern no es posiciona a 
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favor o en contra de l’escultura, però que cal deixar que el veïnat presenti la proposta. 
Precisa que, en aquest cas, falla el procediment. 

Del Grup del PPC: 

14. Que el equipo de gobierno acuerde con alguna de las instalaciones 
deportivas públicas del distrito el desarrollo de la actividad del Club Lima 
Horta durante un periodo mínimo de cinco años 

El senyor Rafael Sánchez Cobo, del GMDPPC, formula el prec. Opina que tots els 
grups haurien de donar suport a les entitats esportives que hi ha al Districte d’Horta-
Guinardó, en concret les dedicades a l’esport femení, ja que desenvolupen una funció 
social i cultural molt important. 

Precisa que el Club de Bàsquet Santa Rosa de Lima Horta és un dels clubs 
capdavanters del districte, i que tot i així no disposa d’una ubicació permanent per 
practicar, ocasionant problemes d’horaris i havent de recórrer a haver d’emprar 
instal·lacions públiques i privades fora del districte. 

El senyor Jaume Fibla i Papaseit, Conseller de coneixement, Infància, Adolescència i 
Joventut i Esports, explica que la seva obligació com a Districte és atendre tots els 
clubs esportius. Exposa que actualment cada vegada hi ha més membres als clubs 
esportius, i que el Districte, juntament amb l’Institut Barcelona Esports (IBE), mira de 
quadrar els horaris i el calendari que necessiten tots els clubs. 

En aquest sentit, diu que actualment el govern del Districte atén el cent per cent de les 
demandes que rep, i convida el senyor Sánchez a assistir a una reunió amb l’IBE, on li 
explicaran la situació de tots els clubs esportius així com els seus horaris. També li 
ofereix tota la informació que necessiti en relació amb aquest club de bàsquet. 

El senyor Sánchez diu que li consta que tota aquesta feina s’està fent, però especifica 
que, en el cas d’aquest club, no hi ha una planificació clara fins un parell de setmanes 
abans i això fa que sigui difícil aconseguir estabilitat, i comenta que per aquest motiu 
es podria plantejar d’oferir un tracte una mica especial. 

El senyor Fibla convida el senyor Sánchez a assistir als consells de les comissions de 
seguiment dels equipaments esportius i plantejar la seva proposta. 

Li replica que el govern del Districte no pot donar exclusivitat de cinc anys a un club, 
perquè la realitat canvia amb el temps. Repeteix que s’intenten quadrar horaris i els 
equipaments amb la demanda existent per tal de donar servei a tots els clubs, per la 
qual cosa considera que no és just donar un tracte especial a un club concret. 

No s’accepta el prec. 

15. Que el equipo de gobierno adopte las medidas siguientes:  

1. Intensificar el mantenimiento de los solares públicos e instar a los 
titulares de los solares privados a garantizar las condiciones de salubridad y 
seguridad 

2. Estudiar en cada caso concreto las condiciones de cada solar y las 
necesidades de cada barrio, con el fin de adecuarlos temporalmente, con 
inversiones reducidas, a los diferentes usos 
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El senyor Carlos Torrubiano i Blanco, del GMDPPC, formula el prec i exposa que fa 
temps que reiteren que cal millorar el manteniment i neteja dels solars del districte, ja 
que l’estat actual en què es troben genera problemes diversos d’insalubritat al veïnat: 
a causa de les males herbes, que al seu torn donen lloc a problemes d’insectes i 
rosegadors; perquè acaben convertint-se en abocadors improvisats, i per la falta de 
proteccions adequades. 

Explica que durant l’estiu s’han aguditzat els problemes, en concret al barri de la 
Teixonera, perquè és un dels que té més solars buits i en estat d’abandonament. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, accepta el prec i precisa que, 
com ja s’ha explicat alguna vegada al Plenari i a les comissions, l’equip de govern ja 
està fent un pla de manteniment de solars, tant públics com privats. Recorda que en el 
cas dels solars privats, l’encarregat del seu manteniment és el propietari, tot i que 
l’Ajuntament ha de vetllar que així sigui, i explica que si no, es demana l’execució 
subsidiària i llavors l’Ajuntament pot actuar. Respecte al manteniment dels solars, 
esmenta que la Fundació Trinijove s’encarrega de feines d’aquest tipus. 

Pel que fa al segon punt del prec, comenta que al barri de la Teixonera, que s’ha 
esmentat anteriorment, es van fer dues microactuacions en solars sense un ús definit, i 
que un d’ells –el del carrer Cortada– s’ha convertit en un parc per a nens. També 
explica que un altre solar de la Teixonera, als carrers Segur i Trueba, es va adequar 
com a aparcament, que es va dignificar un aparcament en estat precari al carrer 
Mühlberg i que properament es farà el mateix al carrer Bernat Bransi. 

El senyor Torrubiano li agraeix l’acceptació del prec, i demana que les associacions de 
veïns i altres entitats s’involucrin més en aquest treball i que s’intensifiquin els 
esforços. Diu que queden molts solars per adequar, com ara el del costat del centre 
cívic, que diu que caldria que fos prioritari. 

Del Grup d’ICV-EUA: 

16. Que el govern del Districte resolgui reurbanitzar el carrer Salses, que 
presenta un mal estat evident, creant un camí escolar 

El senyor Antonio Salado Pérez, del GMDICV-EUiA, formula el prec. Comenta que 
sembla que hi hagi hagut telepatia, i fa palès que hi ha algunes actualitzacions sobre 
les quals volen obtenir més informació. Pel que fa al carrer Salses, indica que està en 
mal estat, i afegeix que també demana la creació d’un camí escolar. 

El senyor Jaume Fibla i Papaseit, conseller de Coneixement, Infància, Adolescència i 
Joventut i Esports, diu que no entén el prec, i reitera que els camins escolars els 
demanen les escoles. 

Repeteix que l’elaboració d’un camí escolar va més enllà de demanar la reurbanització 
d’un carrer, i diu que s’han de tenir en compte molts aspectes, com ara quins òrgans 
participatius hi ha, els carrers a identificar com punts conflictius per la Guàrdia Urbana 
o si cal un pas de vianants, entre d’altres. Finalment, no accepta el prec. 

El senyor Salado aclareix que reurbanitzar el carrer Salses vol dir arreglar les voreres 
que estan en mal estat, per exemple, i reitera que es tracta d’una reclamació que els 
veïns i veïnes han fet moltes vegades. Vol saber si els arranjaments que s’estan fent 
des el passeig Valldaura fins al carrer de Feliu i Codina són iniciativa del govern o si 
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responen a les trucades realitzades al telèfon del civisme i l’Ajuntament ha actuat 
paral·lelament. 

Pel que fa al camí escolar, indica que es refereix a la senyalització, i que la reclamen 
perquè a la zona esmentada hi ha tres escoles: la Mare Nostrum, les dominiques de 
Campoamor i l’escola Regina Carmeli. 

El senyor Fibla li contesta que el procés de senyalització pot durar entre set i deu 
mesos, i que prèviament cal la sol·licitud de les AMPA i de la direcció de les escoles. 

17. Que el govern del Districte resolgui la situació de perillositat de la zona 
infantil del parc de les Rieres d’Horta, procedint al seu tancament per evitar 
possibles accidents 

El senyor Antonio Salado Pérez, del GMDICV-EUiA, afirma que aquest prec és més 
fàcil d’entendre que l’anterior. Explica que fa referència al parc de les Rieres d’Horta, 
inaugurat recentment. Transmet la demanda d’un seguit de pares i mares que volen 
que es tanqui la zona infantil que dóna al carrer Jerez, per evitar el perill que algun nen 
o nena surti corrent i acabi a la via. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, li respon que abans d’iniciar un 
projecte com el de Rieres d’Horta es demanen informes que recullen les condicions de 
seguretat suficients, i l’informa que hi ha prevista una reunió amb el veïnat i que, per 
tant, recullen la seva proposta per estudiar-la. 

Malgrat tot, opina que demanar el tancament de la zona infantil és alarmista, i avisa 
que si el prec demana que es tanqui la zona infantil per evitar possibles accidents no li 
acceptarà, però que si el prec explica que hi ha una demanda per part del veïnat que 
demana unes condicions de seguretat o alguna mancança, li diu que l’acceptarà. 

El senyor Salado replica que la situació que exposa ja li ha passat a algun pare o 
mare, i que demanen un tancament, però que encara ha de parlar de quin tipus ha de 
ser amb l’associació de veïns. Aclareix que la seva idea era que acceptessin el prec i 
tinguessin en compte què passa a la zona infantil esmentada, basant-se en relats 
verídics. 

El senyor Puelles el convida a assistir a la reunió de dijous a la tarda a dos quarts de 
set, i afegeix que també els ha arribat la demanda per part d’alguns veïns i veïnes i 
que l’estudiaran. Finalment, accepta el prec. 

Del Grup d’UpB: 

18. Que es procedeixi al reallotjament d’aquestes persones afectades a la Riera 
de Marcel·lí del barri de la Clota, en una zona propera al seu habitatge actual i 
en les mateixes condicions econòmiques 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, formula el prec. Exposa que cal 
buscar una solució per a les persones que viuen a la riera de Marcel·lí, ja que les 
famílies afectades han de conviure amb runes i humitats i condicions molt precàries, a 
banda que la majoria inclouen persones d’edat avançada. Creu que la Junta de 
Compensació no ha actuat en conseqüència amb les famílies i que cal buscar una 
solució que vagi més enllà, i recorda que l’Ajuntament n’és el responsable subsidiari. 
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El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, no li accepta el prec. Explica 
que una de les famílies ja ha acceptat el reallotjament en pisos públics, i que continuen 
fent reunions per trobar solucions per la resta de famílies que vulgui marxar. Explica 
que l’equip de govern no es pot comprometre a reallotjar-les en les mateixes 
condicions i que les condicions s’han de definir mitjançant la normativa. Afirma també 
que de vegades es generen expectatives que no es poden cobrir, sobretot si es 
transmet la idea que tot és possible 

En aquest sentit, comenta que allà on no arriba la Junta de Compensació arriben els 
recursos del Districte, i que han actuat per millorar i dignificar la vida d’aquestes 
famílies. Concreta que ja s’ha actuat amb una, i que hi ha una altra reunió per seguir 
parlant. 

El senyor Coronas lamenta que se li rebutgi el prec, i entén que la normativa deu ser 
antiga i que la normativa vigent no té en compte que es deixi la gent en situació 
precària, tal com diu que ha passat amb aquestes famílies, tot i que retreu que 
segurament la normativa precisament diu que això últim tampoc no es pot fer. 

Diu que si la Junta de Compensació ha incomplert la normativa, l’Ajuntament n’és 
subsidiàriament responsable, i que si causa un greuge, l’ha de resoldre. D’altra banda, 
assegura que amb voluntat política el govern és capaç de solucionar un problema 
creat per l’Administració. Ara bé, afirma que la voluntat política sempre ha d’estar-hi 
present, i afirma que tant el conseller com els tècnics treballen molt, i ho valora. 

El senyor Puelles li contesta que no creu que el problema l’hagi creat l’Administració, 
sinó la Junta de Compensació, i que tot i així l’Administració està buscant recursos per 
solucionar-lo. 

d) Preguntes 

Del Grup d’UpB: 

19. Quin és el capteniment del govern del Districte respecte la possibilitat que 
l’Ajuntament de Barcelona ampliï horaris comercials en determinades zones 
de Barcelona? 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, celebra que el govern del Districte 
hagi manifestat diverses vegades el seu suport al comerç de proximitat i que ha iniciat 
un pla per afavorir-lo, però retreu que al mateix temps l’alcalde de Barcelona 
manifestés que està plantejant-se ampliar els horaris comercials a les zones 
turístiques. 

Tot seguit, planteja la pregunta. 

La senyora Lina Huélamo i Soriano, consellera de Comerç, Mercats, Relacions de 
proximitat, respon que el Districte té el mateix plantejament que defensa l’Ajuntament, i 
recorda que l’alcalde ha reiterat diverses vegades que no s’emprendran accions que 
no s’hagin consensuat prèviament amb els comerciants. 

El senyor Coronas adverteix que la idea de «consensuar amb els comerciants» 
l’espanta, perquè hi ha molts tipus de comerciants. 

Quant a les zones turístiques, afirma que Barcelona té turistes tot l’any –la variació 
entre els mesos amb més i menys visitants pot oscil·lar en un 2% sobre el total– i 
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destaca que quan l’alcalde parla de «zones turístiques» no concreta quines i sembla 
que no sàpiga que a Barcelona hi ha turisme tot l’any. Creu que el fet de delimitar el 
canvi d’horaris a una zona determinada perjudicarà greument els comerciants d’Horta-
Guinardó, que segurament no podran entrar a formar part d’un consens. 

La senyora Huélamo repeteix que no es farà res que els comerciants del districte 
d’Horta-Guinardó no vulguin que es faci. 

e) Seguiment Proposicions / Declaracions de grup 

Del Grup del PSC: 

20. Que el govern del Districte ens informi detalladament de quina és la situació 
actual del PGM dels Tres Turons i que, d’una vegada per totes, amb la 
participació de tots els grups municipals i tal com s’indicava en la proposició 
aprovada, es procedeixi a crear la comissió de seguiment acordada  

La senyora Cristina Gómez Salmerón, del GMDPSC, presenta el seguiment de la 
proposició, i precisa que la proposició aprovada a la qual fa referència es va aprovar el 
8 de maig de 2012. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, respon que ja s’ha informat de 
la situació als Tres Turons, i repeteix que s’està actuant a la fase zero, que vol dir que 
s’està atenent la gent que requereix una atenció especial. 

Quant a la comissió de seguiment de la proposició, llegeix la proposició del 8 de maig 
de 2012: «Que es creï una comissió de seguiment que permeti a tothom, però sobretot 
als afectats, poder expressar la seva opinió i participar, si es dóna el cas, en el 
possible procés de modificació del pla actualment aprovat.» I informa que el pla no ha 
patit cap modificació i que, per tant, la comissió que es demana no és preceptiva. 

Confirma que el punt llegit es va aprovar, però que actualment les condicions no es 
compleixen. 

La senyora Gómez agraeix l’amabilitat de la resposta i l’insta que faci el mateix a les 
diferents comissions com a conseller. Li demana que deixin de banda les ambigüitats i 
les interpretacions i que abordin els problemes, i també li exigeix coherència en les 
seves decisions, ja que en el Plenari s’ha abstingut en la proposició del GMDUpB de 
crear una comissió de seguiment, però el maig del 2012 van votar a favor.  

D’altra banda, lamenta que el conseller afirmi que la interpretació no es correcta 
perquè el pla encara no és preceptiu. Diu que la ciutadania demana transparència i 
participació dels agents implicats i sobretot del veïnat afectat, i reitera la seva petició 
de crear una comissió de seguiment al més aviat possible pel bé del veïnat afectat. 

El senyor Puelles respon que el seu grup és conseqüent i que, per això, s’abstenen en 
aquest cas de la mateixa manera que ho han fet amb el senyor Coronas. Insisteix que 
la comissió de seguiment no és preceptiva perquè a la proposició del 2012 hi deia 
«procés de modificació», i el pla dels Tres Turons no s’ha modificat. 
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Del Grup del PPC: 

21. Que el gobierno del Distrito informe de las gestiones realizadas en 
cumplimiento de la siguiente propuesta presentada por nuestro Grupo 
Popular y aprobada en el Pleno del Distrito de fecha 7 de mayo de 2013 

Que el Consell del Distrito inste al órgano competente para que realice las 
reformas en las estaciones no adaptadas y así solucionar los problemas de 
accesibilidad existentes en la actualidad y más concretamente en la estación 
del metro de Maragall punto de enlace entre las líneas 5 y 4 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPCC, presenta el seguiment del prec.  

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, respon que, des del Districte, 
s’han adreçat a l’Autoritat del Transport Metropolità (ATM), que és l’òrgan competent 
de les estacions de la línia 4 i 5 que s’han esmentat, i també al seu director, i que han 
demanat que s’incorporin els accessos i que millorin la mobilitat i l’ascensor a les dues 
parades de les quals es parla. Afegeix que encara no han obtingut resposta i que 
n’informaran de seguida que en rebin una. 

El senyor Conde pregunta si la resposta arribarà en aquesta legislatura o si caldrà 
esperar dos o tres anys. 

El senyor Puelles respon que la falta de resposta no és deguda a la falta d’interès de 
l’equip de govern. 

El senyor Conde pregunta quant temps es trigarà en obtenir resposta. 

El senyor Puelles replica que el govern del Districte no pot controlar el ritme de 
resposta, i insisteix que s’ha insistit i es té interès pel tema. 

Del Grup d’ICV-EUA: 

22. Que el govern informi de les gestions realitzades i l’estat d’execució per 
donar compliment a la següent proposició presentada per aquest grup 
municipal i aprovada en el Plenari del Consell Municipal de Districte de 2 de 
juliol de 2013: 

El Consell Municipal del Districte d’Horta-Guinardó acorda: 

1. Que el Districte d’Horta-Guinardó faci un seguiment i detecció d’aquesta 
problemàtica en el seu territori, coordinant esforços amb la comunitat 
educativa, el personal dels centres d’atenció primària i els serveis socials, 
per aportar solucions als casos de desnutrició i malnutrició infantil 
esmerçant els recursos necessaris de l’Ajuntament per garantir els tres àpats 
als infants i joves que ho necessitin  

2. Que alhora des del Districte i des de l’Ajuntament de Barcelona es reclami 
a la Generalitat de Catalunya el mateix esforç pressupostari per pal·liar 
aquestes situacions de vulnerabilitat social. I que s’insti el Govern de la 
Generalitat de Catalunya a habilitar de manera urgent una partida 
extraordinària de l’ICASS destinada a becar places de colònies, casals, 
campaments i rutes per a l’estiu 2013 que permeti als nens i nenes gaudir de 
tres àpats diaris i de les mateixes oportunitats en el lleure que la resta 
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d’infants que l’envolten. L’oferta de casals s’haurà de mantenir del 25 de juny 
fins al 12 de setembre  

El senyor Antonio Salado Pérez, del GMDICV-EUiA, explica que el seguiment de la 
proposició pretén que el govern del Districte informi de quines gestions s’han realitzat i 
quin és l’estat d’execució per donar compliment a la proposició que el GMDICV-EUiA 
va presentar en el Plenari anterior. Recorda que es va aprovar per unanimitat. També 
esmenta els dos punts de la proposició: d’una banda, fer un seguiment i detectar el 
problema de la malnutrició infantil al districte, així com coordinar esforços amb la 
comunitat educativa dels centres d’atenció primària i serveis socials, i de l’altra, que 
per a l’estiu del 2013 s’habiliti una partida pressupostària extraordinària de l’Institut 
Català d’Assistència i Serveis Socials (ICASS) destinada a beques de places de 
colònies, casals, campaments i rutes per tal de pal·liar situacions de vulnerabilitat 
social. 

Com que ja ha passat l’estiu, vol saber les dades que té el govern, i alhora vol saber 
quin és el capteniment sobre el tema que el govern té per al nou curs. 

El senyor Jaume Fibla i Papaseit, conseller de Coneixement, Infància, Adolescència i 
Joventut i Esports, constata que per al govern del Districte és prioritari detectar els 
possibles casos de desnutrició infantil. Indica que, per aquest motiu, estan en contacte 
constant amb diferents organismes i entitats –Serveis Socials, les AMPA, els centres 
d’atenció primària i les escoles–, i empren els recursos necessaris per satisfer les 
demanes que arriben. Es refereix a l’informe de gestió de la regidora, i recorda que 
s’ha anunciat una aportació de 8 milions i mig d’euros per a beques de menjador. 

Afegeix que també la Generalitat està realitzant accions en aquest sentit, i que hi ha 
una partida pressupostària destinada a les activitats esmentades pel senyor Salado. 
Precisa que fins i tot la consellera de Benestar de la Generalitat va anunciar que s’hi 
destinaria una partida extraordinària si era necessari. 

El senyor Salado respon que la partida extraordinària encara no s’ha dotat, i vol saber 
les dades relatives a les beques menjador i les colònies de l’estiu 2013. Apunta que en 
la darrera Comissió d’Atenció a les Persones el conseller va oferir algunes dades i es 
va comprometre a fer arribar algunes dades més al conseller Carrión, i es lamenta que 
en aquest Plenari no s’hagin ofert aquestes dades. 

El senyor Fibla reconeix que encara estan rebent dades, i que no disposa de les dades 
de la Generalitat, si bé reconeix que les pot demanar. Afegeix que també estan a 
l’espera, per exemple, que el Consorci els proporcioni les dades sobre les beques 
menjador sol·licitades el setembre. 

Li recorda també la responsabilitat que el GMDICV-EUiA té respecte a les inversions 
en temes socials, i creu que és incoherent que en la política del Districte demanin 
inversions i aportacions extraordinàries basant-se en arguments socials, mentre que 
en la política de ciutat no facin cap gest per assolir acords amb el govern actual i poder 
definir una quantitat d’inversió. Conclou dient que en els propers dies es podrà veure 
quin caràcter de responsabilitat té el GMDICV-EUiA respecte als pressupostos 
presentats. 

Del Grup d’UpB: 

23. Que s’informi de l’estat del prec acceptat en el Consell Plenari del Districte 
d’Horta-Guinardó de març de 2013 amb el següent contingut:  
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Instar l’Ajuntament de Barcelona a implementar un Pla especial contra la 
pobresa infantil, que tingui en compte les garanties alimentàries i també 
l’accés a activitats extraescolars per als nens i nenes que es trobin en 
situació de pobresa  

Activar una campanya informativa al Districte d’Horta-Guinardó perquè totes 
les famílies coneguin DURANT l’inici de curs quines són les vies per a 
sol·licitar els ajuts i vehicular també la informació a través de les AMPA 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, presenta el seguiment del prec que 
van presentar en el darrer Plenari, i comenta que també està relacionat amb la 
pobresa infantil, però a un altre nivell. Precisa que en la descripció de la proposta de 
seguiment hi havia un error, i remarca el «durant», ja que es va fer la transacció 
precisament per aprovar-la. 

El senyor Jaume Fibla i Papaseit, conseller de Coneixement, Infància, Adolescència i 
Joventut i Esports, agraeix la correcció. Corrobora que l’Ajuntament disposa de les 
dotacions pressupostàries per garantir els ajuts alimentaris i cobrir les necessitats 
extraescolars dels nens i nenes que pateixen dificultats econòmiques o estan en 
situació de pobresa. 

Repeteix que estan a l’espera de rebre la informació relativa a les beques de menjador 
sol·licitades. Explica que han demanat als representants municipals als diferents 
consells escolars del Districte d’Horta-Guinardó que els proporcionin les dades sobre 
els alumnes que no poden realitzar les activitats extraescolars, i comunica que el 
govern del Districte proporcionarà les dotacions pressupostàries que calguin per cobrir 
les diferències entre la beca i les diferències que hi pugui haver a nivell de quotes a les 
escoles. 

Reitera que estan treballant per cobrir la totalitat de les demandes que els arriben, ja 
sigui amb un termini marcat o no. 

El senyor Coronas mostra la seva satisfacció per la informació proporcionada, però 
demana que també cal que la informació arribi a tothom per tal que puguin demanar 
les ajudes. Explica que, de vegades, per desconeixement o per vergonya, la 
informació no arriba a tothom a través dels mecanismes habituals, i que per aquest 
motiu seria interessant activar una campanya informativa al districte i utilitzar les 
AMPA com a vehicle per fer arribar la informació. 

El senyor Fibla respon que s’ha informat des del Consorci, que és el primer canal de 
comunicació que tenen les escoles, però que el Districte també ha enviat la informació 
a les direccions de les escoles i a les AMPA. 

Conclou repetint que els representants municipals dels diferents consells escolars del 
Districte ho tenen molt en compte a l’hora de recollir informació i dades de totes les 
escoles d’Horta-Guinardó. 

E) Declaracions institucionals: 

En suport a la vaga indefinida i de les reivindicacions dels docents de les 
Illes Balears 

El president explica que es tracta d’una declaració institucional aprovada prèviament i 
a instàncies del GMDUpB, relativa a la vaga dels docents a les Illes Balears. 
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El senyor Coronas i Martorell, del GMDUpB, exposa que els docents de les Illes 
Balears van començar la vaga de docents perquè el govern insular vol impulsar 
mesures que afecten negativament l’escola, el professorat i l’alumnat, perquè, entre 
altres aspectes, volen desmuntar el model lingüístic que compta amb l’aval del 90% 
dels pares i mares de les Illes Balears, que elegeixen el català com a llengua de 
l’ensenyament. Afegeix que aquestes mesures no planten cara a les necessitats reals 
del sistema, com ara el fracàs escolar. 

Tot seguir, llegeix la declaració institucional: 

«Primer. Manifestar el nostre suport a la comunitat educativa de les Illes Balears i a 
totes les accions que de manera cívica es realitzin.  

»Segon. Instar el Govern de les illes Balears a derogar el Decret de tractament integral 
de llengües, atès que afecta negativament la pervivència de la llengua catalana i no 
ajuda els alumnes de les escoles illenques a millorar ni les seves competències 
lingüístiques ni el seu rendiment acadèmic.  

»Tercer. Requerir al Govern de les Illes Balears a retirar els avantprojectes de Llei de 
símbols i de Llei de convivència, atès que atempten contra la llibertat d’expressió i 
pretenen esborrar les nostres senyes d’identitat comunes.  

»I quart. Rebutjar l’actitud de falta de diàleg i de consens del Govern de les Illes 
Balears respecte de tota la comunitat educativa i la resta d’agents socials.» 

 

En no haver-hi altres assumptes a tractar, i després del gest solidari amb els mestres 
de les Illes Balears, el president aixeca la sessió a les 21.29 h. 

 

 

 

La cap del Departament de Serveis Jurídics-Secretaria   Vist i plau  
           El president 
           


